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Gün dem
oku, 

gün de mi 
ya ka la...

15’te 4’te

ekonomi spor

Avrupa Birliği, 
enerji krizini 

görüştü

BAKEŞ 51’inci 
kitabını 

yayımladı 18’de

Kış yaklaşıyor, 
odun – pelet 
cep yakıyor 19’da

YAKA,
Panthrakikos’a
sponsor oldu

TRAKYA Kalkınma
Komisyonu Başkanı Dora
Bakoyanni, Gümülcine’ye iki
günlük ziyaret gerçekleştirdi.
Düzenlediği basın
toplantısında bölgede resmi ve
yasal tek müftünün olduğunu
savunan Bakoyanni, “Resmi
işlemleri yapan müftü tek
müftüdür. Birileri başka bir şey
istiyorsa bu devletin resmi
işleyişini ilgilendirmez.” diye
konuştu.

» 17

Bakoyanni’ye
göre müftülük
sorunu yok!

kültürdünya

Müftü seçimi
konusundaki
paylaşımını
geri çekti!
İskeçe milletvekili Burhan Baran’ın
müftülük seçimlerine halkın katılması
çağrısı yaptığı paylaşımını sosyal
medya hesaplarından kaldırmasıyla,
ardından yaptığı yeni açıklama
azınlıkta tepkilere neden oldu. » 4

İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa,
Mehmet Emin Aga’nın hem İskeçe
hem de Batı Trakya için sembol bir
isim olduğuna dikkat çekti. Müftü
Trampa, kendilerinin bugünlere
gelmesinde Aga’nın büyük katkısı
olduğunu belirtti.
»15

Yargıtay (Arios Pagos), Rodop İli Türk
Kadınları Kültür Derneği ve Evros
Azınlık Gençleri Derneğiyle ilgili
kararını duruşmadan 
10 ay sonra açıkladı.   »3

Yunanistan, 
AİHM
kararlarını
uygulamayı yine
reddetti! 

Mehmet 
Emin Aga 
kabri başında
anıldı

İskeçe’nin 
yeni müftüsü
Mustafa Trampa 

İSKEÇE’de 9 Eylül Cuma günü
yapılan müftülük seçimleri
sonucunda adaylardan Mustafa
Trampa yeni İskeçe Müftüsü oldu.
İskeçe genelinde 83 camide
yapılan seçimlerde toplam 7.320
oy kullanıldı. Adaylardan Mustafa
Trampa 4.750 oy alarak yeni İskeçe
Müftüsü seçildi. Diğer müftü adayı
Mustafa Kamo da 2.570 oy aldı.
Seçim sonuçlarının açıklanması ve
seçilen müftüye cübbe ve sarık
giydirilmesi töreni Atik Camii’nde
yapıldı. Türkiye Dışişleri
Bakanlığı, Batı Trakya’da, vefat
eden İskeçe seçilmiş Müftüsü
Ahmet Mete’nin yerine seçilen
Mustafa Trampa’yı tebrik ederek,
Batı Trakya Türk Azınlığının hak
ve özgürlüklerinin korunması ve
ileri götürülmesine yönelik
yapacağı çalışmalarda kendisine
başarılar diledi.
»10, 11, 12

GÜMÜLCİNE’de Osmanlı döneminden kalan
en önemli yapılardan biri olan eski Hükümet
Konağı bakımsızlık nedeniyle zaman içerisinde
yok olma tehlikesiyle karşı karşıya. Osmanlı
İmpartorluğu döneminde 19. yüzyılın ikinci
yarısında hükümet konağı olarak inşa edilen
yapının bakımsızlığının ilk izleri dış cephede
kendini gösteriyor. Son yıllarda atıl durumda
bırakılan tarihi binanın dış cephesinde boya ve
sıvalar birçok yerde dökülmüş durumda ve
rutubete dayalı ciddi hasar oluştuğu görülüyor.
Tarihi yapının doğu kısmındaki giriş ve
balkonunda büyük hasar olduğu dikkat
çekiyor.  Ön cephe balkonu yıkılmaması için
payandalarla desteklenmiş durumda.

» 6, 7, 8

Tarihi bina can çekişiyor

gundem_1084 kopyası.qxp_Layout 1  12.09.2022  18:48  Page 1



10 Eylül 2022GÜN DEM haber2
Okul bahçesinde gençlik festivaline yasak!

GÖKÇELER Gençlik Derneği’nin
organize ettiği yaz eğlencesine İskeçe
İlköğretim Müdürlüğü izin vermedi.
Festivalin köydeki azınlık okulunun
bahçesinde yapılması engellenince,
etkinlik köy meydanına taşındı. Olay,
gençlerin büyük tepkisini çekti.

İskeçe iline bağlı Gökçeler köyündeki
etkinlik, 2 Eylül Cuma
akşamı saat 20.00’de
başladı ve geç saatlere
kadar devam etti. Gençlik
festivalinde farklı gruplar
gösteriler sunarken,
etkinliğe civar köylerden
de çok sayıda soydaş
katıldı. 

İZİN VERİLMEDİ
İskeçe iline bağlı Gökçeler
Gençlik Derneği’nin 2 Eylül
Cuma akşamı azınlık
ilkokulu bahçesinde
düzenleyeceği etkinliğe,
İskeçe İlköğretim
Müdürlüğü izin vermedi. 

Gökçeler Gençlik
Derneği Başkanı Eda
Fındıkçı GÜNDEM’e
yaptığı açıklamada, dernek
olarak tüm yasal izinleri
aldıklarını ve festivalin
azınlık okulunun
bahçesinde
düzenlenmesinde bir
sorun olmadığını belirtti. 

Dernek Başkanı tüm gerekli işlemler
yapılmasına ve etkinlik için sahnelerin
okul bahçesine yerleştirmesine rağmen

son anda İskeçe İlköğretim Müdürlüğü
tarafından okulun müdür yardımcısına
etkinliğin okul bahçesinde yapılmasına
izin verilmediğine dair bir belgenin
geldiğini belirtti. Fındıkçı, olay üzerine
polisin de kendileriyle görüştüğünü ifade
etti. 

Dernek başkanı Eda Fındıkçı ve
dernek yöneticileri bu
gelişme üzerine okul
bahçesine kurulan
sahneyi kaldırarak
Gökçeler köy merkezine
taşımak zorunda
kaldıklarını söyledi.

Etkinliğin okul
bahçesinde yapılmasına
son günde yasak
getirilmesi, gerek
Gökçeler’de gerekse
Yaka köylerinde tepkiyle
karşılandı ve soru
işaretlerine sebep oldu.

Hatırlanacağı üzere
İskeçe İlköğretim
Müdürü Efmorfia
Stilyanidu daha önce de
İskeçe genelinde bazı
köylerdeki azınlık okul
bahçelerinin encümen
kararıyla kültürel
etkinliklerde
kullanılmasına izin
vermemişti. Mustafçova
Belediye Meclisi oy
birliğiyle Stilyanidu’nun

görevden alınmasını istemiş ancak
Stilyanidu görevine devam etmişti. 

“Trakya’nın nüfusu
yaşlanıyor”

TRAKYA Dimokritos
Üniversitesi’den Doçent
Doktor Konstantinos Zafiris,
Atina’nın ardından en çok
ölüm oranının Trakya
bölgesinde
olduğunu
açıkladı.
Ertnews.gr
sitesine
konuşan
Zafiris, Trakya
nüfusunun
giderek
yaşlandığını ve
bu durumu
önlemek
amacıyla genç
çiftlerin daha
çok çocuk sahibi olması için
teşvik edici önlemler
gerektiğini söyledi.

Zafiris son 10 yılda
yaptıkları araştırma
sonucunda İskeçe ilinde
nüfusun az da olsa
gençleştiğini, Rodop ilinde ise
nüfusun hızla yaşlandığını
gözlemlediklerini belirtti.
Zafiris, Trakya’nın Atina’nın
ardından en yüksek ölüm
orana sahip bölge olduğuna

dikkat çekti.
Önümüzdeki dönemde

bölgedeki ölüm oranının
artmasının sebeplerini ortaya
çıkaracak bir çalışma

yapacaklarını
da söyleyen
Zafiris,
araştırmanın
sonuçlarının
iki yıl içinde
Gümülcine
Belediyesi ve
Eyalet
yönetimine
sunulacağını
belirtti.

Bu arada,
Thesalya ve

Patra üniversitelerinin yaptığı
araştırmaya göre, Yunanistan
genelinde geçen yıl yapılan
nüfüs sayımı dikkate alınarak
bazı veriler açıklandı.
Araştırmaya göre ülke
genelinde sadece 13 ilde nüfus
artışı yaşandı, 61 ilde ise
nüfüs azaldı. En yüksek nüfüs
artışı yüzde 10,5 ile
İstanköy’de (Kos), en hızlı
düşüş de yüzde 16 ile Grevena
ilinde oldu.

İskeçe
İlköğretim
Müdürlüğü,

Gökçeler
Gençlik

Derneği’nin
düzenlediği
festivalin
köydeki
azınlık

okulunun
bahçesinde
yapılmasına
izin vermedi.

YTB’nin desteğiyle hazırlanan
‘Hırvatistan’daki Türkler’ 
kitabı yayımlandı

YURTDIŞI Türkler ve Akraba Topluluklar Başkanlığı’nın (YTB) desteğiyle, Hırvat akademisyenler
Filip Skiljan ve Vlatka Dugacki tarafından hazırlanan ve  Osmanlı İmparatorluğu döneminde
Hırvatistan’a yerleşmiş Türk topluluğunun günümüze kadarki tarihsel sürecine dikkati çeken
“Hırvatistan’daki Türkler” isimli kitap okuyucuyla buluştu.

2011’de yapılan nüfus sayımında Hırvatistan’da 367 Türk’ün yaşadığı belirtilirken, Hırvatistan
anayasasında Türk topluluğunun resmi azınlık olarak tanındığı belirtildi.

Açıklamada, YTB’nin tarihi belgeler, kaynaklarda
yer alan bilgiler ve günümüzde ülkede yaşamakta olan
soydaşlar ile yapılan görüşmeler neticesinde akademik
bir eser hazırlanmasına destek sağladığına işaret
edildi.

“Hırvatistan’daki Türkler” kitabının Hırvatistan Göç
ve Etnik Araştırmalar Merkezi bünyesindeki Hırvat
akademisyenler Filip Skiljan ve Vlatka Dugacki
tarafından kaleme alındığı belirtilen açıklamada,
kitabın Osmanlı döneminde Hırvatistan’a yerleşmiş
Türklerin geçmişten günümüze içinde bulundukları
koşulları anlattığına dikkat çekildi.

Açıklamada, kitabın hazırlanma sürecinde saha
araştırmaları, röportajlar ve arşiv kaynaklarından elde
edilen içeriklerin kullanıldığı vurgulandı.

Kitabın Türkçesinin Kayhan Gül tarafından yapıldığı
belirtilen açıklamada, “Hırvatistan’daki Türkler”
kitabından 300 adet basıldığı kaydedildi.

YTB Başkanı Abdullah Eren, yayımlanan kitapla
ilgili Twitter hesabından yaptığı paylaşımda şunları
kaydetti: “Hırvatistan’da Osmanlı ve Yugoslavya
dönemlerinden kalan Türkler var. Sayıları az olsa da
resmi azınlık olarak tanınıyorlar. Hırvat
akademisyenlerle buradaki Türklerin varlığını kaleme
alıp; Türkçe’ye çevirdik. Hayırlı olsun.”

Atina’dan
sonra en

yüksek ölüm
oranı Batı

Trakya
bölgesinde

kaydediliyor.
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Yunanistan, 
AİHM kararlarını
uygulamayı 
yine reddetti! 
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YARGITAY (Arios Pagos),
Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesi’nin (AİHM) Rodop
İli Türk Kadınları Kültür
Derneği ve Evros Azınlık
Gençleri Derneği ile ilgili
kararlarının uygulanması ve
derneklerin kaydının yapılması
talebini bir kez daha reddetti. 

Yargıtay, Evros Azınlık
Gençleri Derneği için 15, Rodop
İli Türk Kadınları Kültür
Derneği için de 14 yıldır
uygulanmayan AİHM kararları
konusunda tutumunu
değiştirmedi. 

Rodop İli Türk Kadınları
Kültür Derneği ile Evros Azınlık
Gençleri Derneği’nin davaları 1
Ekim 2021’de Yargıtay’da (Arios
Pagos) görüşülmüştü. 

İki azınlık derneği, 2017
yılında kabul edilen ve
AİHM’de dava kazanan kişi ve
kurumlara bu kararların
Yunanistan tarafından
uygulanmasına imkan tanıyan
yeni yasaya dayanarak yeniden
iç hukuka başvurmuştu. 

Batı Trakya Türk azınlık
dernekleri söz konusu yasal
düzenlemeye dayanarak
Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesi’nin azınlık
dernekleriyle ilgili kararlarının
uygulanması ve derneklere
yasal statülerinin verilmesi
talebiyle Trakya İstinaf
Mahkemesi nezdinde dava
açmıştı. Trakya İstinaf
Mahkemesi davaları

reddedince, dernekler davaları
Yargıtay’a (Arios Pagos)
taşımıştı. 

Bu arada, İskeçe Türk Birliği
davasının sonucu da 29
Haziran 2021’de açıklanmış ve
Yargıtay söz konusu derneğin
yasal statüsünün iade edilmesi
talebini bir kez daha
reddetmişti.

RİTKKD’DEN AÇIKLAMA
Rodop İli Türk Kadınları Kültür
Derneği Başkanı Hülya Emin,
Yargıtay (Arios Pagos) kararıyla
ilgili olarak sosyal medya
hesabından yaptığı
paylaşımda, ‘’Rodop İli Türk
Kadınları Kültür Derneği ile
Evros Azınlık Gençleri
Derneği’nin AİHM kararlarının
uygulanması ve derneklerin
kayıt talebini ülkemizin yüksek
mahkemesi bir kez daha
reddetti. Yargıtay’ın (Arios
Pagos), AİHM kararlarının
uygulanması doğrultusunda
Avrupa Konseyi Bakanlar
Komitesinin yıllardır yaptığı
uyarıları bir kez daha dikkate
almamasının üzüntü ve hayal
kırıklığını yaşıyoruz. AİHM’in
2007 yılında Evros Azınlık
Gençleri Derneği, 2008 yılında
da Rodop İli Türk Kadınları
Kültür Derneği lehinde verdiği
kararların hala uygulanmıyor
olmasının demokratik ve
çağdaş bir ülkede kabul
edilebilir hiçbir yanı olamaz.”
ifadelerini kullandı.

hul ya_emin@hot ma il.com

Hülya EM‹N

İskeçeli Türkler müftüsünü seçti

İskeçeli Türkler 9 Eylül Cuma günü bir tarih
yazdı. Müftü Ahmet Mete’nin ölümünün
ardından başlayan süreçte, iki adayın yer

aldığı - yarıştığı demeyeceğim- seçimlerde 83
camide yapılan oylamayla Mustafa Trampa yeni
müftü seçildi. 

Mustafa Trampa, İskeçe’de azınlığın seçtiği
dördüncü müftü oldu. İskeçe halkı 15 Eylül 1944’te
Kireççilerli Hafız İlyas Efendi’yi, 17 Ağustos 1990’da
Mehmet Emin Aga’yı, 31 Aralık 2006’da yapılan
seçimlerde de Ahmet Mete’yi müftü olarak seçmişti.

İskeçe’nin yeni müftüsü hayırlı olsun. Ama
herşeyden önce adaylık sürecini birlik ve beraberlik
mesajları vererek tamamlayan Mustafa Trampa ve
Mustafa Kamo’yu tebrik etmek istiyorum. Bu
seçimlerin kaybedeni değil, kazananı var. Toplum
olarak demokratik bir seçim gerçekleştirdik. Üstelik
her türlü engel ve siyasi baskıya rağmen. 

Yeni müftü seçimine giden süreç bu yaz Müftü
Ahmet Mete’nin kaybıyla başladı. Yunan devletinin
tanımadığı, “sahte müftü” olarak adlandırdığı
Ahmet Mete’yi son yolculuğuna binler uğurladı.
Yıllarca müftülük ve azınlık konusunda mücadele
veren Ahmet Mete’nin cenazesi yasaklamalara,
baskılara karşı bir gövde gösterisine dönüştü. 

Ahmet Mete’nin vefatını takip eden günlerde ise
– tesadüf müdür bilinmez - “Trakya’daki
Müftülüklerin Modernleştirilmesi” adı altında
ortaya çıkarılan yasal düzenleme ülkemiz
yöneticilerinin müftülük konusunda geri adım atma
niyetinde olmadığını bir kez daha ortaya koydu. Bir
torba yasayla apar topar meclise getirilen
müftülüklerin “sözde modernleştirilmesine” yönelik
düzenleme beklenildiği üzere meclisten geçti. 

Üzücü olan ise bu yasa meclisten geçerken
azınlığın vekillerinin takındığı tavır oldu. Hüseyin
Zeybek dışında söz konusu düzenlemeye net bir
şekilde karşı çıktığını söyleyen ne yazık ki olmadı.
Meclis genel kurulunda söz alan PASOK – KİNAL
milletvekilleri İlhan Ahmet ve Burhan Baran
azınlığın talepleri yerine partilerinin görüşünü
benimsediler. 

İki vekilin kullandıkları üslup, yuvarlak laflar,
genel ifadeler, “ne şiş yansın ne kebap” zihniyetiyle
örülmüş konuşma metinlerinde azınlığın müftülük
sorununa sahip çıktıklarını kimse savunamaz. 

Söz konusu yasal düzenlemeyle ilgili mecliste
isim bazında oylama yapılmadı. Her partinin meclis
grubu başkanı görüş belirtti. Ama prosedür, meclis
genel kurulunda söz alan her vekilin, varsa itirazı
bunu konuşmasının sonunda dile getirmesine
imkan tanıyor. 

“Azınlığın mutabık kalacağı bir kişinin müftü
seçilmesi”, müftü naibinin öncülüğünde
belirlenecek 33 kişilik kurulla mı olacak? Devletin
yasalarla görevlendirdiği devlete yakın isimlerle mi
azınlığın dini lideri belirlenecek? 

“Modernleştirme” adı altında aslında seçim değil

tayin, azınlığın istediği değil devletin hükmettiği
kişi müftü olacak. Özeti bu!

Meclisteki konuşmalar bir tarafa, müftü seçimi
arifesinde Burhan Baran’a partisinden uygulanan
siyasi baskı ve milletvekilinin bu baskı karşısındaki
tutumu akıllara durgunluk verecek düzeyde. 

Hatırlanacağı üzere, Burhan Baran sosyal
medyadan İskeçe halkına yaptığı müftü seçimine
katılma çağrısını, Atina’dan gelen baskılar üzerine
apar topar kaldırdı. Anlaşılan öyle bir siyasi baskı
yedi ki paylaşımını geri almakla kalmayıp, “PASOK
milletvekili olarak parlamentoda alenen
desteklediğim son değişiklikten sonra Yunanistan
Anayasası’na ve müftülük kurumunu özel olarak
düzenleyen Yunan mevzuatına kesinlikle ve kayıtsız
şartsız saygı duyduğumu beyan ederim.” diye de bir
açıklama yapmak durumunda kaldı.

“Azınlığın vekilleri mi” yoksa “Partinin
milletvekilleri mi” sorusunu sorduran ve derin bir
üzüntü ile hayal kırıklığı yaratan bir durumdan
bahsediyoruz.

Azınlığın oylarıyla meclise gönderdiği kişilerin
tavrı bu olacaksa vay halimize… 

“Parti disiplini” kisvesine sığınan, siyasi
baskılara boyun eğen temsilcilere mi ihtiyacımız var
gerçekten? 

Bükülüp eğilmek, milletin vekiline yakışır mı?..
Yeni düzenlemenin azınlıkta kabul

görmeyeceğini, azınlığın uluslararası anlaşmalarla
tanınan haklarına ters düştüğünü meclis
kürsüsünden dile getirebilselerdi, işte o zaman
göğüslerini gere gere dolaşır, tarih yazarlardı.  

Bu arada, “Azınlığı Müslüman olarak tanımlayan
Lozan Antlaşmasına saygı göstermeyen
milletvekillerinin PASOK’un seçim pusulasında yeri
olmadığını” söyleyen PASOK – KİNAL lideri
Andrulakis’in, Lozan Antlaşması’na saygı gereği,
bundan böyle İstanbul’daki Rum azınlıktan
“gayrimüslim azınlık” diye bahsedeceğini tahmin
ediyoruz. 

Önümüzdeki günlerde Yunan yerel ve ulusal
basınında 9 Eylül Cuma günü “Ankara’nın
adamlarının”, “Ankara’nın kışkırtmasıyla” “sahte
mütfü” seçtiği haber ve yorumlarını okuyacağız hiç
şüphesiz. Olsun… Bunlara çok alışığız…

9 Eylül 2022 İskeçe’de azınlığın bir tarih yazdığı
gün olarak kayıtlara geçecek. 

9 Eylül 2022, azınlığın hak ve özgürlüklerinin
ihlal edilmesine karşı direnişi, uluslararası
antlaşmaların kendisine tanıdığı dini özerkliği
koruma mücadelesidir.

9 Eylül 2022, azınlığın, devlet kontrolünde değil,
uluslararası anlaşmaların gereği kendi kontrolünde
bir müftülük kurumu istemesidir. Dini liderinin tayin
ile değil hür iradesiyle belirlenmesi talebinin
arkasında duruşudur. 

9 Eylül 2022, azınlığın hak ve özgürlüklerine
sahip çıktığı bir gündür. Tarihe bir kayıt düşelim!.. 

HAFTANIN YORUMU

@HulyaEmin1

3

Yargıtay (Arios Pagos), Rodop İli
Türk Kadınları Kültür Derneği ve
Evros Azınlık Gençleri Derneğiyle

ilgili kararını duruşmadan 
10 ay sonra açıkladı. 
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İSKEÇE PASOK – KİNAL
Milletvekili Burhan Baran,
müftülük seçimlerine halkın
katılması çağrısı yaptığı
paylaşımını sosyal medya
hesaplarından kaldırdı. Söz
konusu gelişmenin, YDP Serez
Milletvekili Tasos
Hacivasiliu’nun Burhan
Baran’ın paylaşımını eleştirmesi
ve PASOK partisinin bu konuda
tavır almasını istemesi üzerine
gerçekleştiği dikkat çekti.

BURHAN BARAN’IN 
İLK PAYLAŞIMI
İskeçe müftü adayları Mustafa
Trampa ve Mustafa Kamo
seçimler öncesi başladıkları
ziyaretler çerçevesinde  1 Eylül
Perşembe günü azınlık

milletvekili Burhan Baran’ı da
ziyaret etmişti. 

Bu ziyaretle ilgili Burhan
Baran sosyal medya
hesaplarından şu paylaşımı
yapmıştı: 

“BTTA Danışma Kurulu vefat
eden İskeçe Müftüsü Ahmet
Mete’nin vefatından sonra
İskeçe müftülüğüne aday
olarak Mustafa Trampa ve
Mustafa Kamu hocalarımızı ve
09.09.2022 Cuma gününü seçim
tarihi olarak ilan etmişti.

Bugün İskeçe Müftü vekili
Ahmet Hraloğlu, Müftülük
adayları Mustafa Trampa,
Mustafa Kamu ile birlikte,
müftülük çalışanları siyasi
büromda ziyaretime geldiler.
Kendilerine bu süreçte başarı

dileklerimi bildirdim, iki
hocamız arasında birinin seçim
sonucu itibarıyla tüm azınlığın
ve İskeçemizin seçilmiş
müftüsü olacağını, İskeçe
şehrinin seçilmiş Vekili ve
Danışma Kurulunun bir üyesi
olarak, seçilecek hocamızın her
hâlükârda yanında olacağımı
kendilerine beyan edip,
ziyaretten dolayı teşekkürlerimi
bildirdim.

Azınlık insanının birlik ve
beraberliğini bir kez daha
göstermesine fırsat olacak olan
09.09.2022 Cuma günü
yapılacak olan seçime katılımı
toplumumuz için önem arz
ettiğinden, tüm halkımızın bu
seçime katılmalarını şehrin bir
vekili olarak kendilerinden

istirham ediyorum.
Saygılarımla.”

YDP VEKİLİNDEN  TEPKİ
YDP Serez Milletvekili Tasos
Hacivasiliu, Burhan Baran’ın
sosyal medya hesabından
yaptığı paylaşıma Twitter
hesabından tepki gösterdi. 

Hacivasiliu paylaşımında,
Burhan Baran’ın Twitter
hesabındaki açıklamasının
ekran resmine de yer verdi.

Hacivasiliu paylaşımında şu
ifadelere yer verdi: 

“PASOK’un Yunan
Müslüman Milletvekili Burhan
Baran azınlığı Türk olarak
adlandırıyor ve onları
İskeçe’nin yeni sözde müftüsü,
yani devlet tarafından

tanınmayan (müftü)
seçimlerine katılmaya davet
ediyor. PASOK tavır almaya
davet ediliyor: Yunan
mevzuatına saygı duyuyor mu,
duymuyor mu?”

MESAJINI KALDIRDI
Yaşanan bu gelişmeler üzerine
İskeçe Azınlık Milletvekili
Burhan Baran sosyal medya
hesabında azınlığı müftülük
seçimlerine katılma çağrısında
bulunduğu açıklaması kaldırdı
ve yeni bir açıklama yayımladı. 

Burhan Baran’ın son
açıklamaları ulusal basında da
geniş yer aldı. 

Burhan Baran son
açıklamasında, tüm sosyal
medya hesaplarından kaldırdığı
açıklamasını tamamıyla
değiştirdiğini belirtti.

Baran açıklamasında şu
ifadelere yer verdi: 

“İskeçe Milletvekili olarak,
isteğim dışında şahsıma ve her
şeyden önce de temsil ettiğim
parti grubuna yönelik olumsuz
yorumlara sebep olmamdan ve
verdiğim rahatsızlıktan dolayı
üzüntümü ifade ediyorum. 

PASOK milletvekili olarak
Parlamento’da alenen
desteklediğim son değişiklikten
sonra Yunanistan Anayasası’na
ve müftülük kurumunu özel
olarak düzenleyen Yunan
mevzuatına kesinlikle ve
kayıtsız şartsız saygı
duyduğumu beyan ederim.

Müslüman azınlığın hakları,
bireysel ve siyasi haklar
konusunda hiçbir istisna veya
ayrım olmadan Yunan devleti
tarafından tanınıyor. 

Bundan böyle, görüşlerim
veya niyetlerimin yanlış
anlaşılmasını da önlemek için,
yukarıdakilerin aksini teşvik
edecek hiçbir sürece
katılmayacağımı beyan ederim.”

Burhan Baran müftü seçimi
konusundaki paylaşımını geri çekti!
Baran’ın
müftülük
seçimlerine
halkın
katılması
çağrısı yaptığı
paylaşımını
sosyal medya
hesaplarından
kaldırması
azınlıkta
tepkilere
neden oldu.

İskeçe YDP İl Örgütü
Zeybek’in SİRİZA’dan 
ihraç edilmesini istedi

YENİ
Demokrasi
Partisi (YDP)

İskeçe İl Örgütü,
SİRİZA

Milletvekili Nina
Kasimati’nin

PASOK İskeçe

milletvekili Burhan Baran’ın müftü seçimiyle ilgili davranış ve
yayınlarından dolayı partisinden ihraç edilmesi talebinin, aynı
tutumu sergileyen İskeçe SİRİZA Milletvekili Hüseyin Zeybek
için de geçerli olmasını talep etti. 

İskeçe YDP İl Örgütü açıklamasında şu ifadelere yer verildi:
“SİRİZA İskeçe İl Örgütüne, SİRİZA Milletvekili Nina
Kasimati’nin PASOK İskeçe Milletvekili Burhan Baran için
yaptığı partisinden ihraç talebinin, milletvekili sayın Zeybek için
de uygulanması hususunda sayın Çipras’ı bilgilendirmeyi
tavsiye ediyoruz. Artık resmi bir şekilde tarafınızı belli edin.”

YDP il örgütünün açıklamasında, “Yunan parlamentosu
üyelerinin tekrar tekrar yaptıkları açıklamalar ve tavırlarıyla

Yunanistan’ı küçük düşürmeleri utanç verici ve kabul
edilemez.” denildi.  
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1ve 2 Eylül 2022. Bu iki tarih Batı
Trakya Türk Azınlığı’nın ifade
özgürlüğü ve uluslararası

anlaşmalardan doğan hakları ile
vatandaşlık hakları açısından gelecekte
hatırlamamız gereken dönüm noktası
olarak karşımıza çıkabilir. Batı Trakya
gibi küçük bir coğrafyada öyle olaylar
yaşıyoruz ki, biz bile bazen bu olayların
hızını takip etmekte zorlanıyoruz. 

Bu iki güne üç olay sığdı. Üçü de Batı
Trakya Türk Azınlığı’nın hakkı - hukuku,
ifade özgürlüğü, demokratik ve haklı
talepleri açısından örnek teşkil ediyor! 

Sırasıyla ele alalım... 
Önce Yargıtay’ın kararı geldi. Yargıtay

(Arios Pagos), Rodop İli Türk Kadınları
Kültür Derneği ve Evros Azınlık Gençleri
Derneğiyle ilgili kararını duruşmadan 10
ay sonra açıkladı. Yargıtay, Türk azınlık
derneklerinin Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesi (AİHM) kararlarının
uygulanması ve derneklerin yasal
statüsünün verilmesi talebini Avrupa
Konseyi’nin uyarılarına rağmen bir kez
daha reddetti! 

Geçen yıl açıklanan İskeçe Türk Birliği
kararından sonra Yargıtay özetle bir kez
daha “Türk azınlık dernekleriyle ilgili
AİHM kararlarını uygulamıyorum ve
uygulamak istemiyorum” demiş oldu.
Her ne kadar bu devlet politikası ve bu
yaklaşım, biz Batı Trakya Türklerinin artık
büyük ölçüde kanıksadığı bir durum olsa
da gelinen nokta son derece ciddi ve
vahim. 

Bu olay ancak ve ancak “Yunanistan,
Batı Trakya Türkleri söz konusu olunca
AİHM kararlarını uygulamıyor” şeklinde

özetlenebilir. 14 yılı aşkın bir süredir Türk
azınlık dernekleriyle ilgili AİHM
kararlarını uygulamayan ve bütün
uyarıları dikkate almayan vatandaşı
olduğumuz Yunanistan vurdumduymaz
ve antidemokratik tavrını sürdürüyor.
Uluslararası hukuk falan hikaye yani!... 

İkinci olay İskeçe’nin Gökçeler
köyünde yaşandı. Gökçeler Gençlik
Derneği’nin azınlık ilkokulu bahçesinde
yapmak istediği etkinliğe İskeçe
İlköğretim Müdürlüğü yasak getirdi.
Gençler etkinliği köy meydanına taşıdı.
Olay özellikle gençlerin büyük tepkisine
neden oldu. Aynı ilköğretim müdürü yaz
aylarında, özellikle Balkan kolunda
gerçekleşen hatim etkinlikleri sırasında
daha önceki yıllardaki uygulamanın
aksine, bu yıl azınlık okullarının
bahçelerinin kullanılmasını engellemişti. 

Geçelim üçüncü olaya. Bu olay
Yunanistan demokrasisi için ve Batı
Trakya Türklerinin karşı karşıya olduğu
anlayış açısından gerçekten ibret verici.
Özetleyelim... Olay, İskeçe milletvekili
Burhan Baran’ın yaptığı bir sosyal medya
paylaşımının, iktidar partisi YDP
milletvekili Tasos Hacivasiliu tarafından
şikayet edilmesiyle başladı. PASOK
partisinin İskeçe milletvekili Burhan
Baran yaptığı paylaşım nedeniyle siyasi
anlamda ‘linç’ edildi. 

Milletvekili Burhan Baran, İskeçe
müftü adaylarının kendisine
gerçekleştirdiği ziyareti paylaştığı, Batı
Trakya Türk Azınlığı’na yönelik olarak 9
Eylül Cuma günü yapılacak müftülük
seçimine katılma çağrısında bulunduğu

ve azınlığa Türk azınlık dediği için deyim
yerindeyse “kıyamet” koptu! 

İktidar partisi YDP milletvekili ve
uluslararası ilişkiler uzmanı Tasos
Hacivasiliu’nun paylaşımıyla milletvekili
Burhan Baran hedef gösterilip, adeta
“düşman” ilan edildi. Hemen ardından
Yeni Demokrasi Partisi açıklama
yayımlayıp, PASOK’tan milletvekilinin
paylaşımıyla ilgili açıklama beklediğini
ifade etti. 

Kısa bir süre sonra, azınlık milletvekili
Burhan Baran sosyal medyadaki
paylaşımını silip, açıklamalarını geri
aldığını belirttiği, azınlığı Müslüman
olarak tanıdığı, daha önce karşı çıktığını
söylediği yeni müftülük yasasını mecliste
desteklediğini belirttiği ve azınlığın tüm
haklardan yararlandığını ifade ettiği bir
açıklama yayımadı. 

Batı Trakya azınlık kamuoyunun
neredeyse tamamı Burhan Baran’ın bu
açıklamasının partisinden hazır geldiğine
inanıyor. Bir azınlık milletvekili için son
derece onur kırıcı bu açıklama hakkında
Burhan Baran’ın azınlığa bir açıklamada
bulunacağına veya bir şekilde bu
harekete karşılık vereceğine inanmak
istiyorum. 

Milletvekili Burhan Baran, kendisini
ziyaret eden müftü adaylarıyla fotoğraf
paylaşarak, müftü seçimine katılma
çağrısında bulunarak ne kadar “takdir”
edilmesi gereken bir harekette
bulunduysa, üzülerek söylemek isterim
ki paylaştığı son açıklamayla da Türk
azınlık toplumu için o derece “hayal
kırıklığı” ve “soru işaretlerine” neden
olmuştur. Kendisinin tüm bu yaşananlara
ve partisi tarafından yapmak zorunda
bırakıldığı açıklama konusunda mutlaka
ama mutlaka azınlığa bir izahat vermesi
gerekiyor. 

Batı Trakya Türk Azınlık karşıtı bu
akıma, kısmen SİRİZA da dahil oldu.
SİRİZA partisi milletvekili Kasimati
yaptığı açıklamayla, Burhan Baran’ın
özrünün yeterli olmadığını, kendisinin
Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma
Kurulu’nu da reddettiğine dair
açıklamada bulunmasını talep etti. 

Burhan Baran, Yunanistan Twitter
gündeminde bir süre birinci sıraya kadar
yükseldi. Uzun süre ise ikinci sırada

kaldı. Sosyal medyada bu konuyla ilgili
küfür ve hakaretlerin yanında normal
eleştiriler de var. Ama onlar ne yazık ki
azınlıkta kaldı. Özellikle de YDP
taraftarlarının yaptığı yorumlarda,
Burhan Baran’ın açıklamaları, PASOK
lideri Andrulakis’in telefonunun
dinlenmesine “meşruiyet” kılıfı olarak
lanse edilmeye çalışıldı. Kısa süre içinde
“Andrulakis’in böyle adamları varsa
dinlenmiş olması gayet doğal” dercesine
bir söylemin geliştirildiğine ve özellikle
de sosyal medyada kullanıldığına şahit
olduk. Andrulakis’in olaydan iki gün
sonra yaptığı “Lozan Antlaşmasına saygı
göstermeyenlerin seçim listelerimizde
yeri olamaz” açıklaması ise Burhan
Baran’a doğrudan bir mesaj olarak
yorumlandı. Bunun tam olarak ne anlama
geldiğini önümüzdeki süreçte net olarak
göreceğiz. 

Sonbaharın da başlangıcı olan Eylül
ayının ilk iki gününde yaşadığımız ve izah
etmeye çalıştığımız üç olay da, Batı
Trakya Türk Azınlığı’nın son dönemde,
olumsuz ve aşırı antidemokratik bir
ortamla karşı karşıya olduğu gerçeğini bir
kez daha ortaya koymaktadır! 

Yunanistan’da resmi olarak Türk
azınlık derneği kurmak AİHM kararlarına
rağmen hala yasak! 

Yunanistan’ı yöneten siyasi
partilerden seçilen Türk azınlık
milletvekillerinin topluma “Türk” demesi
yasak, seçilmiş müftüyle fotoğraf
çıkması, halkı müftü seçimine davet
etmesi, azınlık kurumlarının etkinliklerine
katılması yasak! 

Azınlık okulunda kültürel etkinlik
yapmak yasak! Vesaire, vesaire… 

İşte tam da bu ortamda cevap
bekleyen çok net bir soru var: Batı Trakya
Türk Azınlığı ülkenin meclisinde temsil
edilen siyasi partilerde politika
yapamayacak mı? Azınlık gerçek anlamda
temsil edilebilecek mi? Yoksa azınlığın
temsili “sembolik” boyutta mı kalacak?
Haklı ve demokratik taleplerini,
beklentilerini bu partilerde, üstelik kendi
oylarıyla seçtiği temsilcileri aracılığıyla
dile getiremeyecek mi? Bunları yaptığı
takdirde “iç düşman” olarak mı ilan
edilecek? Bu böyle mi devam edecek?

Ozan AHMETOĞLU

Burhan Baran olayı, azınlık karşıtı antidemokratik
ortam ve Türk azınlığın (sözde) temsili

HAYATIN İÇİNDEN

oza nah me tog lu2003@ya ho o.gr

BAKEŞ 51’inci 
kitabını yayımladı

BATI Trakya Kültür Eğitim Şirketi
(BAKEŞ) 51. kitabını yayımladı. 

“Gümülcine ve
Civarındaki Osmanlı-Türk
Eserleri” kitabı BAKEŞ ve
BTAYD ortak projesi
olarak hazırlandı. Projeyi
Türk azınlık kurumları
adına eğitimci Şükriye
Mehmet yürüttü. Kitapta,
Gümülcine ve civar
köylerdeki “cami, mescit,
çeşme, köprü ve diğer
eserler” yer alıyor. 

Konuyla ilgili BAKEŞ
tarafından yapılan
açıklama şöyle: 

“Batı Trakya Azınlığı Kültür ve Eğitim
Şirketi 51. yayınını yaptı. ‘Gümülcine ve

Civarındaki Osmanlı-Türk Eserleri’ isimli
eser BAKEŞ ve BTAYD ortak projesi

olarak hazırlandı. Projeyi
Türk azınlık kurumları
adına eğitimci Şükriye
Mehmet yürüttü.
Gümülcine merkezi ve
civar köylerdeki
atalarımızdan günümüze
miras kalan cami, mescit,
çeşme, köprü ve diğer
eserler bu kitapta yer
almaktadır. Bugüne kadar
yok olmaya yüz tutmuş
kültürel mirasımızın pek
çok örneğini gün yüzüne
çıkaran bu eserin Batı

Trakya Türk Azınlığı ve tüm ilgilenenlere
faydalı olmasını temenni ederiz.”

“Gümülcine ve
Civarındaki

Osmanlı-Türk
Eserleri”

kitabı BAKEŞ
tarafından
yayımlandı.
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Gümülcine’nin merkezindeki 
GÜMÜLCİNE’nin en önemli tarihi

yapılarından biri olan eski mahkeme
binası kaderine terk edilmiş durumda.
Osmanlı İmpartorluğu döneminde 19.
yüzyılın ikinci yarısında hükümet konağı
olarak inşa edilen yapının
bakımsızlığının ilk izleri dış cephede
kendini gösteriyor. 

1872 yılında yapıldığı tahmin edilen ve
Gümülcine’de Osmanlı
hakimiyetinin sona
erdiği tarihe kadar
hükümet konağı olarak
kullanılan bina, Lozan
Antlaşması’nın
imzalandığı tarihten
2004 yılına kadar
Gümülcine Adliye Sarayı
olarak kullanıldı. 

Eski hapishanenin
bulunduğu yere inşa
edilen yeni adliye
sarayının devreye
girmesiyle tarihi bina
kullanılmaz hale geldi.

TARİHİN YOK
OLMASINA TEPKİLER
Son yıllarda atıl
durumda bırakılan tarihi binanın dış
cephesinde boya ve sıvalar birçok yerde
dökülmüş durumda ve rutubete dayalı
ciddi hasar oluştuğu görülüyor. Tarihi
yapının doğu kısmındaki giriş ve

balkonunda büyük hasar olduğu dikkat
çekiyor.  Ön cephe balkonu yıkılmaması
için payandalarla desteklenmiş
durumda.

SİRİZA destekli Doğu Makedonya –
Trakya eyaleti muhalefet listesi Başkanı
Kostas Kaçimigas da yaklaşık üç yıl önce
tarihi binanın durumuyla ilgili sosyal
medya hesabından yaptığı paylaşımda,

binanın Osmanlı
döneminde inşa edildiğini
belirterek, Batı Trakya’nın
100 yıl önce bu binada
imzalanan anlaşmayla
Fransız idaresi tarafından
Yunanistan’a teslim
edildiğini hatırlatmış ve
“Öyle anlaşılıyor ki Adalet
Bakanlığı’ndan birilerinin
ilgilenmesi için binanın
çökmesi gerekiyor.”
yorumunda bulunmuştu. 

GÜMÜLCİNE
BELEDİYESİ İSTEDİ
Gümülcine Belediyesi,
yaklaşık 18 yıldır
kullanılmayan ve son
dönemde bakımsızlık

sebebiyle ciddi hasar gördüğü gözlenen
tarihi yapının onarılması ve şehrin kültür
mirasına tekrar kazandırılması amacıyla
2020 yılında binanın 30 yıllığına
belediyeye tahsis edilmesini istedi.

Gümülcine’de
Osmanlı

döneminden
kalan en önemli
yapılardan biri

olan eski
Hükümet Konağı

bakımsızlık
nedeniyle zaman

içerisinde yok
olma tehlikesiyle

karşı karşıya. 

2020 yılının Ekim ayında
Gümülcine’yi ziyaret eden Adalet Genel
Sekreteri Panayotis Aleksandris, eski
adliye binasının kullanımına ilişkin
görüşleri dinlemeye geldiğini belirtmiş,
tüm konuşulanları nihai kararı verecek
olan bakana ileteceğini söylemişti.

Binanın geleceğine ilişkin kararı
Adliye Binaları Finansman Fonu
verecek.

Bu arada, Gümülcine Belediye Meclis
Başkanı Kleopatra Stoyannidu, geçen

nisan ayında sosyal medya hesabından
“Gümülcine Belediyesinin binayı
kurtarmak için tek geçerli çözüm gibi
görünen ve üzerinden bir buçuk yıl
geçen devredilme talebi bugüne kadar
neden onaylanmadı? Bakanlığın bu
kadar değerli bir binayı kurtarma
konusundaki açık yükümlülüğü için
daha ne kadar beklememiz gerekiyor?
Zaten 18 yıl geçti bile.” paylaşımında
bulunmuştu.

“Önlem alınmazsa önümüzdeki
yıllarda sorun olacak”

KONUYU gündeme getiren ilk siyasetçi
olan Doğu Makedonya Trakya Bağımsız

Birlik İnisiyatatifi Listesi Başkanı Mimar
Kostas Kaçimigas, Osmanlı
döneminde Gümülcine’de

“Hükümet Konağı” olarak inşa edilen
tarihi bina ile ilgili olarak GÜNDEM’e
konuştu. Kaçigimas, tarihi yapının
değerlendirilmemesinin bölge için bir
kayıp olduğunu söyledi. 

Gümülcine’nin Yunanistan’a
ilhakından sonra uzun yıllar adliye
binası olarak kullanılan tarihi yapının şu
anda Adalet Bakanlığı’na ait olduğunu
hatırlatan Kaçimigas, “Önemli olan bu
tarihi yapının kurtarılması ve
değerlendirilmesi. Çünkü bu basit bir

bina değil, çok önemli bir tarihi
geçmişi olan adeta bir eser.”

diye konuştu. 
Adalet

Bakanlığı’nın bina için
proje hazırlayıp,

Kültürel Eserler
Müdürlüğüne
onaylattığını
anlatan
Kaçimigas,
“Bakanlık eski
adliye binasını da
yeni yapılan
adliye binasının

devamı olarak kullanmak
istiyor. Ancak yapının
restorasyonu için yıllarca
bir adım atılmıyor. Çünkü
böyle bir ihtiyaç yok. Bu
durumda yapılması
gereken en doğru şey, bu
tarihi binanın
restorasyonunu yapacak
bir kuruma devretmek. Şu
ana kadar ne yazık ki bu da
yapılmadı. Eğer bu bina
kullanılmayacaksa o
zaman Adalet Bakanlığının
bu binayı kullanacak bir
kuruma devretmesi
gerekir.” ifadelerine yer
verdi. 

Osmanlı döneminde
hükümet konağı olarak inşa edilen tarihi
binanın bir külliye olarak yapıldığına ve
çevresinde birçok yapı olduğuna dikkat
çeken Kaçimigas, “Gümülcine bölgesi
Sancak merkezi olunca bu devlet daireleri
inşa edilmiş. Çevresinde birçok binanın
olduğunu biliyoruz. Örneğin 1980’lere
kadar kullanılan eski hapishane binası
vardı. Daha sonra burası yıkılarak şu anda
kullanılan yeni adliye binası yapıldı.
Osmanlı döneminde hükümet konağı
olarak yapılan bina, bölge açısından son
derece önemi bir tarihsel geçmişe sahip.

Ben bu konuyu pandemi öncesinde de
gündeme getirmiştim. Bu konuda makale
de yazdım. Binanın kurtarılıp şehre
kazandırılması gerektiğine inanıyorum.
Bunun için bürokratik engellerin aşılması
gerekir diye düşünüyorum. Adalet
Bakanlığının yeni bir proje başlatması çok
büyük zaman aşımı olur. Bu durumda en az
bir 10 yılı daha kaybederiz. Gerekli
işlemlerin hızlıca yapılması ve restorasyon
sürecinin başlaması en doğrusu olacaktır.
Şu an yapının çatısı henüz sağlam, ancak
bu yapılmazsa önümüzdeki yıllarda sorun
yaşanabilir.” dedi. 

Kostas Kaçimigas, tarihi yapının değerlendirilme-
mesinin bölge için bir kayıp olduğunu söyledi. 

Kostas Kaçimigas’ın arşivinden
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tarihi bina can çekişiyor...

GÜMÜLCİNE Belediye Meclis Başkanı
Kleopatra Stoyannidu, şehrin en önemli
tarihi yapılarından biri olan eski hükümet
konağıyla ilgili GÜNDEM’in sorularını
yanıtladı. 

Yıllarca adliye sarayı olarak hizmet veren
tarihi binanın Gümülcine’nin en önemli
mimari eserlerinden biri olduğunu belirten
Meclis Başkanı Stoyannidu, bu özelliklere
sahip tarihi bir yapının bugüne kadar
restore edilmemiş ve değerlendirilmemiş
olmasının Gümülcine için bir kayıp
olduğunu söyledi. Binanın çok önemli bir
tarihi geçmişe sahip olduğunu hatırlatan
Stoyannidu, Gümülcine Belediyesi olarak bu
tarihi yapının restorasyonunu yapmak ve
eseri değerlendirmek amacıyla belediyeye
devredilmesini talep ettiklerini anlattı. 

Stoyannidu şöyle devam etti: “Bu bina
şehrin tarihi olarak da, kültürel olarak da,
mimari olarak da en önemli yapılarından

biri. Şu anda yıpranmış, eskimiş ve adeta
kaderine terk edilmiş durumda. Belediye
olarak eski adliye binasının bize
devredilmesini talep ettik. Amacımız
bunun restorasyonunu bir proje
kapsamında gerçekleştirebilmek ve
bu tarihi yapıyı şehrimize
kazandırabilmekti. Gerekli
çalışmalar yapıldıktan sonra
kültürel amaçlarla
kullanılabilecek bir bina olarak
hizmet verebilir. Ve bölge için
adeta bir süs teşkil edebilirdi. Bu
bina halen Adalet Bakanlığına ait.
Şu ana kadar Adalet Bakanlığı
buna sıcak bakmadı. Tüm gerekli
olan bürokratik çalışmaları yapmış
olmamıza rağmen olumlu bir cevap
alamadık. Neden böyle bir tutum
içinde olduklarını bilmiyoruz. Tarihi
yapının neden belediyeye

“Amacımız tarihi binayı 
şehrimize yeniden 
kazandırmaktı ancak olmadı”

Gümülcine Belediyesi Meclis Başkanı:

devredilerek değerlendirilmeye
açılmadığını anlamak

çok zor. Ne yazık ki
durum bu. Söylenen
bir tek şey var. Bazı
yargıçların bu
binaya ihtiyaç
duyulabileceğini
savundukları ve
bu nedenle
belediyeye

devredilmesine
karşı
çıktıkları

söyleniyor. Bunun bir bahane
olduğuna inanıyorum. Binanın
belediyeye devredilerek kurtarılması,
restorasyon çalışmalarının yapılması
ve şehrimizin kullanımına verilmesi
gerekir diye düşünüyorum.
Amacımız bu tarihi binanın yeniden
şehrimize kazandırılmasıydı ancak
şu ana kadar mümkün olmadı.
Bunun için gerekli olan siyasi
iradenin şu ana kadar olmadığını
gördük. Bunun gerçek sebebini de
tam olarak anlamış değilim. Ancak
bu durum bölgemizdeki tarihi bir
yapının yavaş yavaş yok olmasına
neden olabilir. Benzer örnekler başka
bölgelerde hayata geçirildi. Bu tür
kıymetli yapılar restore edilip
yeniden kullanıma açıldı. Şu ana
kadar Gümülcine’deki bu tarihi bina,
yani eski adliye binası belediyeye
devredilmiş olsaydı biz onu bir
Avrupa Birliği programına dahil
edebilecektik ve bu anlamda belli bir
mesafe alacaktık. Ancak ne yazık ki
bu mümkün olmadı. Belediyenin bu
talebi tabii ki devam ediyor. Ümit
ediyorum ki bu fırsatın kaçmasına
izin verilmez.”

Kostas Kaçimigas’ın
arşivinden
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Her iki yönden kavisli
merdivenlerle erişilen yüksekçe
giriş katı ve geniş avluya bakan

üst kat balkonu rengârenk bayraklarla
alabildiğine süslenmiş ihtişamlı, beyaz
yapının etrafında büyük bir kalabalık
toplanmıştı. Her bir sütunu geceleri sokağı
aydınlatan iki büyük fener taşıyan avlu giriş
kapısından başlayan alçak bir duvar alanı
çepeçevre sarıyordu. Bir yanda ellerinde
bayraklar, üniformalı, pürsilah askerler
diğer yanda ise beyaz sarıklı, fesli
Müslüman Türk ahali, fötr şapkalı
Yunanlılar, Yahudi cemaatinin üyeleri ve
diğer şehir sakinleri toplanmış, meraklı
bakışlarla olup biteni izliyorlardı.

Neuilly Antlaşmasıyla (1919) İttifak
Devletleri’nin tasarrufuna geçen Batı
Trakya Sevr Antlaşması’nın (1920)
imzalanmasıyla Yunanistan’a bırakılmıştı.
Fransızlar çekilirken, bu antlaşma gereği
Batı Trakya Yunanistan’a ilhak olundu.
İlhakın Gümülcine’de gerçekleşen resmi
devir-teslim  töreninin başrolünde ise
Müttefiklerarası Batı Trakya İdaresi Yüksek
Komiseri Fransız Charles Antoine Charpy ve
Serez’deki Yunan 9. Tümeni komutanı
Tümgeneral Epaminondas Zimvrakakis
vardı. Batı Trakya ve Gümülcine için yeni bir
dönem başlıyordu.

Sırasıyla Balkan Savaşları (1912-1913) ve
I. Dünya Savaşı’nın (1914-1918) buhranlı
günlerini yaşayan şehir, I. Balkan Savaşı
sırasında Bulgaristan tarafından işgal
edilmişti. Ömrü birkaç aydan ibaret olan
Garbî (Batı) Trakya Bağımsız Hükümeti’nin
feshedilmesinin ardından idare yeniden
Bulgaristan’a geçti. Sancılı yıllardı. 

Şehrimiz Gümülcine yukarıda
bahsettiğimiz ve Batı Trakya’nın tarihi ile
doğrudan ilintili olan süreçlerin tümüne
yakından tanıklık etmiş önemli bir yapıya ev

sahipliği yapıyor. Osmanlı İmparatorluğu
yıllarında Gümülcine Sancağı’nın yönetim
merkezi, I. Balkan Savaşı’nın sonunda
Bulgarların yerleştiği, Eylül 1913’te Garbî
(Batı) Trakya Bağımsız Hükümeti’nin ilan
edildiği, aynı yıl yeniden Bulgar idaresine
geçen ve nihayet 1920’de Yunan
kuvvetlerinin idareyi devraldıkları eski
Gümülcine Hükümet Konağı.

32 oda olarak inşa edilmiş olan bina iki
katlı ve bodrumludur. Ana giriş kapısından
girildikten sonra sizi büyük pencerelerin
aydınlattığı geniş bir salon karşılayacaktır.
Harikûlade bir ahşap işçilik örneği olan ve
giriş kapısının karşısında yer alan
merdivenlerden yan yana sıralanmış
odaların çevrelediği üst kata çıkılır. Doğu
yönüne bakan ana giriş kapısı haricinde
yapının kuzeyinde bir giriş kapısı daha
bulunmaktadır. 

Osmanlı İmparatorluğu’nun 19. asırda
geçirdiği idari ve toplumsal dönüşümü
ifade eden, dışarıya yansıtan bir örnek
olarak Gümülcine’ye miras bıraktığı
eserlerin başında gelen yapılardandır.(1)
Mülki idarenin yürütüldüğü hükümet
konağı, adliye, evrak arşivi gibi işlevlerinin
yanında çevresine inşa edilen hapishane ve
diğer ek yapılarla bir bütün teşkil edecek
biçimde tasarlanmıştı. Bugün de fırka
kumandanlığı olarak kullanılan ve 19.
yüzyılda inşa edilen İroon Caddesi (Yeniyol)
üzerindeki Osmanlı yapısıyla yakın
mesafede olması dikkat çekicidir.

Eski Gümülcine Hükümet Konağı ile
birlikte idari fonksiyonlarının tamamlayıcısı
olarak yine kârgir(2) bir hapishane,
bitişiğinde jandarma piyade koğuşu ve
tevkifhane inşa edilmişti.

Nitekim, bir zamanlar ana giriş kapısının
üzerinde yer alan ve Kâzım Paşa tarafından

yazıldığını bildiğimiz kitabe(3)  yapının inşa
tarihini kesin olarak 1877 yılı öncesine
tarihlendirmemize imkân sunuyorsa da, bu
tarihten  15 sene sonrasına ait bir belgeden
Gümülcine Hükümet Dairesi’nde tahrirât(4)
ve meclis kalemleriyle nüfus ve polis
idarelerine mahsus evrakın muhafazası için
bir arşiv deposu inşa edilmesi talep
edildiğini ve bu talebin kabul gördüğünü
öğreniyoruz. 

Bugünden bakıldığında...
Eski Gümülcine Hükümet Konağı

1923’ten 2003 yılına kadar İstinaf
Mahkemesi’nin de yer aldığı Gümülcine
Adliye Sarayı olarak kullanıldı. Yeni Adliye
Sarayı’nın inşa edilmesiyle birlikte 20 yıla
yakın bir süredir herhangi bir amaçla
kullanılmıyor. 1950’lerde çıkan bir kanunla
tarihi eser olarak koruma altına alınmasına
rağmen günümüzde yapıda önemli
derecede yıpranma ve aşınmalar göze
çarpmaktadır. Ön cephe balkonu,
yıkılmaması için payandalarla desteklenmiş
olup, arka cephesinde rutubete dayalı ciddi
hasar görülmektedir. Adalet Bakanlığı’nın
yetki ve sorumluluğunda olması gerekli
tadilat projesinin tasarlanmasını ve
müdahale edilmesini ne kadar geciktiriyor
bilinmez.. Uzun zamandır süregelen
restorasyon, kaynak bulma ve Gümülcine
Belediye’sine devredilme tartışmaları da
henüz meyvesini vermiş değil. Gelgelelim,
zamanın yıkıcı etkileri günbegün binadaki
tahribatın boyutlarını geri dönülmez bir

noktaya taşıyor. Daha fazla değerli vakit
kaybedilmemesini ve yetkililerin harekete
geçerek şehir ve sakinleri için bu denli
büyük tarihi öneme haiz olan yapının
kurtarılmasını temenni edelim.  

Kâzım Paşa tarafından nakşedilen ve
ebced hesabı Hicrî 1294(1878) senesini
veren Gümülcine Hükümet Konağı’nın
kitabesi:

“Taht-ı Osmânî’de dâim Han Abdülhamid
Mir Osmân bende-I esdak bunun bânisidir
Çar-I erkân anâsır ve şen gelüp tarihi tam
Sayesinde yaşasın halk rahat-ı ekmel ile
Saye-I şevkete yaptı nakt-I himmet sarf ile
Bak Gümülcine şereflendi bu dâr-ı adl ile
Sene: 1294 (1878)

Kaynakça:
1.Osmanlı Belgelerinde Batı Trakya, İstanbul

2009.
2.Mühimme Defterlerinde Gümülcine (BOA, A.

DVNS. MHM.d), Başbakanlık Osmanlı Arşivi Dîvân-ı
Hümâyûn Sicillâtı Mühimme Defterleri (1-73),
Hazırlayanlar: Halit Eren, İsmail Türe, Balkan
Medeniyet Merkezi, 2017.

(1)Gümülcine’de 19. Yüzyılın ortalarından 20. Yüzyılın
başlarına kadar inşa edilen Osmanlı yapıları arasında
bugün halen değişik amaçlarla kullanılmakta olan askeri
binalar, alt ve üst dereceli mektepler, tahıl ve tütün
ambarları, vs. yer almaktadır. Bunlara ek olarak günümüze
ulaşamayan Eski Belediye Dairesi ve daha birçok eseri
zikretmek mümkündür.  

(2)Taş ya da tuğladan yapılmış olan(yapı, duvar vb.).
(3)Kitabe bilinmeyen bir zamanda yerinden sökülerek

yerine “Dikastiko Megaro Komotinis”(“Komotini Adliye
Sarayı”) yazılı bir levha yerleştirilmiştir.Kitabenin tam
metnine makalenin sonunda yer verilmektedir.

(4)Resmî bir daire tarafından yazılan yazılar ve
mektuplar.

Mehmet MEHMET

Gümülcine Eski Hükümet Konağı

HÜKÜMET, enerji tüketimini kamu
kuruluşlarında yüzde 10 azaltmak
amacıyla bir dizi tasarruf önlemi
açıkladı.

Çevre ve Enerji Bakanı Kostas
Skrekas, İçişleri Bakanı Makis Voridis,
Maliye Bakan Vekili Thodoros Skilakakis
ve Hükümet Sözcüsü Yannis İkonomu
düzenledikleri ortak basın toplantısında
kamuda alınacak tedbirleri sıraladı.

Buna göre, kamu kuruluşlarına ait
binalarda klima ve benzeri cihazların
yıllık bakımlarının yapılması, bina içi
sıcaklığın yazın 27, kışın 19 derecede
tutulması, binaların kullanılmadığı
zamanlarda ısıtma, soğutma ve
aydınlatma sistemlerinin kapatılması
gibi daha önceden alınmış tasarruf
tedbirlerine uyulup uyulmadığı
denetlenecek.

Önlemlere uymayan kurumlar, ek
bütçe imkanlarından faydalanamayacak.
Yüzde 10 enerji tasarrufu hedefine
ulaşamayan belediyeler, yılın ikinci
yarısında enerji masrafları için devlet
desteğinden yoksun bırakılacak. Enerji
tasarrufunda yüzde 15 seviyesine ulaşan
kurumlar ise bir sonraki yılın bütçesinde
mükafatlandırılacak.

Tüm bu süreci denetleyecek,
kurumları enerji tasarrufu konusunda
bilinçlendirecek özel birimler
oluşturulacak.

Hükümet, tasarruf önlemlerini
uygulamayan kurumlara yeni personel
alımını durdurmaya yönelik tedbir
planını ise değerlendirmeye alacak.

Vatandaşların enerji tasarrufu
yapması için de kampanya çalışmaları
yapılacak.

Enerji tasarrufu için 
yeni önlemler geliyor
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Okullarda hangi önlemler uygulanacak?

GÜN DEM haber

OKULLARDA Kovid-19 için
uygulanacak önlemlerle ilgili ortak
bakanlık kararnamesi yayımlandı.
Kararnameye göre öğretmen, öğrenci ve
diğer personelin maske takması zorunlu
olmayacak. 

Aşılı olmayan veya
hastalığı geçirdiğine dair
belgesi bulunmayan
öğretmenler ise haftada
bir kez ücretini kendileri
karşılamak şartıyla rapid
veya PCR test yaptırmak
zorunda olacak. Test
sonucu negatif olanlar normal bir şekilde
okula giderken test sonucu pozitif
çıkanlar EODY tarafından belirlenen
kurallara uymak zorunda kalacak.

Bir öğrencinin Kovid-19 belirtileri
göstermesi durumunda ise uygulanacak
adımlar şu şekilde:

Öğrencinin okuldan alınması için aile
ile irtibata geçilmesi.

Şüpheli vaka olarak görülen

öğrencinin havalandırması iyi olan bir
bölgeye alınması, diğer öğrencilerden
izole edilmesi ve maske takılması.

Öğrenci ve onunla ilgilenen kişilerin
hijyen kurallarını uygulaması.

Okuldaki görevliler
tarafından maske ve
eldiven kullanılarak sağlık
önlemlerinin alınması.

Velilerin öncülüğünde
tıbbi kontrol yapılması.

Tıbbi kontrol
sonucunda bir öğrenci
veya öğretmenin “şüpheli”

olarak teşhis edilmesi durumunda rapid
test veya PCR test yaptırması zorunlu
olacak. Testin negatif çıkması halinde
öğrenci veya öğretmen belirtilerin
kaybolmasının ardından okula geri
dönebilecek. Testin pozitif çıkması
durumunda ise 5 günlük karantina
uygulanacak. Karantina uygulamasının
başlama günü olarak testin yaptırıldığı
gün kabul edilecek. 

Yeni eğitim –
öğretim yılı 

12 Eylül
Pazartesi

günü başlıyor.

ANA muhalefet partisi SİRİZA
Milletvekili Hristos Spircis, telefonuna
casus yazılım programı “Predator”
yükleme girişimi olduğu iddiasıyla
Yüksek Mahkemeye (Arios Pagos) suç
duyurusunda bulundu.

SİRİZA iktidarı döneminde bakanlık
ve bakan yardımcılığı görevlerinde
bulunan ve halihazırda SİRİZA’nın
Vatandaşı Koruma ve Milli İstihbarat
Hizmetleri politikalarından sorumlu
ismi olan Spircis yaptığı açıklamada,
Kasım 2021’de yapılan bu girişimin
siyasi faaliyetleriyle ilişkili olduğunu
savundu.

Spircis, kendisini casus yazılım
tuzağına düşürmek amacıyla
telefonuna iki mesaj gönderildiğini
ifade ederek, ikinci mesajın gazeteci
Thanasis Kukaki ve PASOK – KİNAL
lideri Nikos Andrulakis’in telefonlarına
gönderilen mesajlarla aynı olduğunu
ileri sürdü.

Üç mesajın aynı olmasının bir
tesadüf olamayacağını öne süren
Spircis, “Üç mesaj da aynı hasta,
antidemokratik, yasa dışı merkezden
gönderildi. Bu merkez, Miçotakis’in
İstihbarat Hizmetleri Merkezidir (KYP),
direkt talimat ya da üçüncü kişilerinin
talimatları aracılığıyla (çalışır).” diye

konuştu.

DİNLEME SKANDALI
Andrulakis, 28 Haziran’da Avrupa
Parlamentosunun özel hizmetinden
faydalanarak telefonunun casus
yazılımla izlenip izlenmediğini kontrol
ettirmişti. Telefonda yapılan ilk
incelemede, “Predator” isimli casus
yazılımla ilişkili şüpheli bir link tespit
edilmişti.

Nisanda ise gazeteci Kukakis’in cep
telefonunda casus yazılım tespit
edilmişti. Uluslararası Basın Enstitüsü
(IPI), Kukakis’in cep telefonunun
2021’de 10 hafta boyunca “Predator”
isimli casus yazılımla takip edildiğini
belirtmişti.

Bu olayların ardından Ulusal
İstihbarat Teşkilatı (EYP) Başkanı
Panagiotis Kontoleon, kurumun
dinleme faaliyetlerindeki “dikkatsizlik”
gerekçesiyle 5 Ağustos’ta Miçotakis’e
istifasını sunmuştu.

“Predator” isimli casus yazılımla
ticari ilişkileri olduğu iddia edilen ve
aynı zamanda Miçotakis’in yeğeni olan
Başbakanlık Genel Sekreteri Grigoris
Dimitriadis de aynı gün görevinden
ayrılmıştı.

TELEFONU dinlenen gazeteci Tanasis
Kukakis, hükümetle ilgili yolsuzluk
iddiaları üzerine çalıştığı sırada
telefonunun dinlendiğini, ülkede bu tür
olayların sürmesini beklediğini belirtti.

Avrupa Parlamentosunda (AP)
Pegasus ve eş değer casus yazılım
kullanımı hakkında oluşturulan
araştırma komitesinde, Yunanistan’daki
skandalda dinlenen gazeteci Tanasis
Kukakis’in katılımıyla oturum
düzenlendi.

Oturumda finans muhabiri olduğunu
belirten Kukakis, hükümetin 2019’da
ceza ve vergi hukukuyla ilgili yaptığı
değişikliklerin kara para aklama ve
yolsuzluk iddialarıyla ilişkisini
araştırdığı sırada telefonunun
dinlendiğini öğrendiğini söyledi.

Financial Times’ta bu konularla ilgili
çıkan yazılarının 2020’de Yunan
hükümeti tarafından tepkiye neden
olduğunu aktaran Kukakis, hükümet
yetkililerinin gazetenin editörlerine
mektuplar gönderdiğini ancak onlardan
beklenilen yanıtı alamadığını anlattı.

Kukakis, bunun üzerine hükümetin
Haziran 2020’de “milli güvenlik”

gerekçesiyle telefonunu konvansiyonel
yöntemlerle, 18 Temmuz 2021’de ise
“predator” casusluk yazılımıyla
dinlemeye başladığını ve bunun 24 Eylül
2021’e kadar sürdüğünü kaydetti.

Yunan hükümetinin bunu inkar
ettiğini ifade eden Kukakis, AP
milletvekili Nikos Andrulakis’in telefonu
da dinlenmemiş olsaydı, kendi
durumunun sıradan bir örnek olarak
kalacağını söyledi.

Kukakis, soruşturmanın devam
ettiğini ve kendisi gibi pek çok örneğin
daha çıkacağından emin olduğunu
vurguladı.

AP vekilleri de Yunan yetkilileri adli
süreçte aksaklık olmadığı söylemleri
yerine dinlenen kişilerden özür
dilemeleri gerektiği konusunda eleştirdi.

Parlamentonun etkili
milletvekillerinden Hollandalı Sophie in
‘t Veld, kanıtların yok edilme, Yunan
makamlarının (Predator casus yazılımını
meydana getiren) Intellexa şirketinin
bürolarına baskın yaparak malzemelere
el koyma ihtimaline değindi.

Telefonu dinlenen gazeteci
Kukakis AP’ye anlattı

Ana muhalefet milletvekilinden
“casus yazılım” suç duyurusu
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İskeçe’nin yeni müftüsü
Mustafa Trampa       

MÜFTÜLÜK seçimi İskeçe il
genelinde toplam 83 camide
yapıldı. Seçim sonuçları ise
cami imamları tarafından
İskeçe Müftülüğü’ne getirildi.
Camilerden gelen sonuçlar, Batı
Trakya Türk Azınlığı Danışma
Kurulu üyelerinden oluşan
heyete teslim edildi. 

Seçim sonuçlarının
açıklanması ve seçilen müftüye
cübbe ve sarık giydirilmesi
töreni İskeçe Müftülüğü
yanında bulunan Atik
Camii’nde yapıldı. Tören
öncesinde Kur’anı Kerim
okundu. 

Yeni müftünün belirlenmesi
için yapılan seçim sonuçlarını
Müftü Ahmet Mete’nin
vefatından sonra Müftü
Vekilliği görevini yürüten
Ahmet Hraloğlu açıkladı. İskeçe
genelinde 83 camide yapılan
seçimlerde toplam 7.320 oy
kullanıldı. Adaylardan Mustafa
Trampa 4.750 oy alarak yeni
İskeçe Müftüsü seçildi. Diğer
müftü adayı Mustafa Kamo ise
2.570 oy aldı. 

AHMET HRALOĞLU: 
“GÖNÜL RAHATLIĞIYLA
EMANETİ DEVREDİYORUM”
İskeçe Müftü Vekili Ahmet
Hraloğlu, 14 Temmuz 2022
tarihinde Müftü Ahmet
Mete’nin vefatından itibaren
müftü vekilliği görevini
yürüttüğünü hatırlatarak,
“Bugün bu emaneti, bu görevi
gönül rahatlığı içinde
devretmenin mutluluğunu
yaşıyorum. Benim için
gerçekten büyük bir bahtiyarlık.
Bu süreci başarıyla
yürütmemize yardımcı olan
Danışma Kurulu Başkanımız
İbrahim Şerif ve Danışma
Kurulu üyelerimize teşekkür
ediyorum. Bundan böyle de
aynı ruhla ve birlik beraberlik
içinde müftülük davasını hep
birlikte yürüteceğiz. İskeçe
Müslüman Türk halkına büyük
katılımla gerçekleştirdiği
müftülük seçimi için de
teşekkür ederim.” dedi. 

İBRAHİM ŞERİF: 
“AZINLIK YOK OLDU
DİYENLERE EN 
GÜZEL MESAJ”
Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Müftüsü İbrahim

Şerif, konuşmasına İskeçe
Türklerini tebrik ederek başladı.
Danışma Kurulu üyelerine ve
İskeçeli din görevlilerine de
teşekkür eden İbrahim Şerif,
“Bizlere düşen Mustafa Trampa
kardeşimizi tebrik etmek ve
tabii ki onu desteklemek. İskeçe
halkından istediğim tek şey, iyi
günde de, kötü günde de yeni
müftümüzün arkasında olması.
Az sonra mezarı başında
anacağımız merhum Müftü
Mehmet Emin Aga’ın bir sözü
vardı. Batı Trakya Türk Azınlığı
olarak bölünme lüksümüz yok
derdi sayın Aga. Merhum
Müftümüz Ahmet Mete’nin
cenazesi de, bugünkü müftülük
seçimi de azınlık yok oldu
diyenlere en güzel mesaj
olmuştur. Ahmet Mete ile
Ahmet Hraloğlu müftülüğü
nasıl idare etmişse artık
Mustafa Trampa ve Mustafa
Kamo hocalarımızdan da aynı
şeyi bekliyoruz. Allah yar ve
yardımcıları olsun.” diye
konuştu. 

MUSTAFA KAMO: 
“BU YARIŞTA
MÜFTÜLÜĞÜMÜZ VE
İSKEÇEMİZ KAZANDI”
Müftülük seçiminde ikinci olan
Mustafa Kamo adaylıkları
açıklandığı andan itibaren
İskeçe’nin birliği için gayret
gösterdiklerini söyledi. Kamo
şöyle devam etti: “Birlikten ve
beraberlikten ayrılmadık. Bu

yarışta kazanan veya kaybeden
olmamıştır. Bu yarışta
müftülüğümüz ve İskeçemiz
kazanmıştır. Meslektaşım ve
arkadaşım Mustafa Trampa’yı
tebrik ediyorum. Her zaman
yanında, arkasında ve beni
nerede görmek istiyorsa orada
olacağım. Allah yardımcısı
olsun.”

CÜBBESİNİ 
AHMET HRALOĞLU,
SARIĞINI
İBRAHİM ŞERİF 
GİYDİRDİ
Atik Camii’nde yapılan törende
yeni İskeçe Müftüsü Mustafa
Trampa’ya cübbesini İskeçe
Müftü Vekili Ahmet Hraloğlu,
müftülük sarığını ise Batı
Trakya Türk Azınlığı Danışma
Kurulu Başkanı ve Gümülcine
Müftüsü İbrahim Şerif giydirdi. 

İskeçe’de 9 Eylül Cuma günü
yapılan müftülük seçimleri
sonucunda adaylardan Mustafa
Trampa yeni İskeçe Müftüsü oldu.
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YENİ MÜFTÜDEN
BİRLİK MESAJI
İskeçe Müftüsü seçilen Müftü
Trampa da konuşmasında birlik
ve beraberliğe vurgu yaparak,
kendisine destek verenlere
teşekkür etti. Müftü Trampa,
“Tarihi anlara şahitlik ediyoruz.
Müftümüz sayın Ahmet
Mete’nin vefatıyla boşalan
müftülük görevine bugün
gerçekleştirilen seçimle İskeçe
Müslüman Türk toplumu yeni
müftüsünü seçmiştir. Hayırlı
uğurlu olsun. Ben her şeyden
önce halkımıza teşekkür
ediyorum. Aynı zamanda tebrik
ediyorum. Bizler, merhum
müftülerimizin çizdiği yoldan
ve toplumumuzun milli ve
manevi çizgisinden ve bu
istikametten sapmayacağımıza
müftümüzün, danışma
kurulumuzun, din
görevlilerimizin ve basınımızın
önünde söz veriyorum. Rabbim
yardımcımız olsun.” ifadelerini
kullandı. 

Yeni Müftü Mustafa Trampa
yapılan törenden sonra
müftülüğe geçerek müftü
makamına oturdu. Seçim
sonuçları ve töreni takip etmek
üzere müftülüğe ve Atik
Camii’ne gelen din görevlileri
ile soydaşlar ve Danışma
Kurulu üyeleri yeni Müftü
Mustafa Trampa’yı tebrik etti. 

İSKEÇE MÜFTÜSÜ
MUSTAFA TRAMPA 
İskeçe’nin yeni seçilmiş

Müftüsü Mustafa Trampa, 1974
yılında İskeçe’ye bağlı Şahin
köyünde dünyaya geldi.

İlköğrenimini İskeçe ilinin
Şahin köyünde bitiren Trampa,
Edirne İmam Hatip Ortaokulu
ve Lisesinden mezun oldu. 1993
yılında Edirne İmam Hatip Orta
ve Lisesinden mezun oldu.
1998’de Konya’daki Selçuk
Üniversitesi İlahiyat
Fakültesinden mezun oldu. 

Trampa, Üsküdar
Üniversitesi, Tasavvuf
Araştırmaları Enstitüsünde “
Batı Trakya’da Mevlid Geleneği“
adlı teziyle yüksek lisansını
tamamladı. Halen, Sabahattin
Zaim Üniversitesi İslam
Tasavvuf Felsefesinde Doktora
yapmaktadır. Batı Trakya’da
çıkan Millet gazetesinde 7 yıl

köşe yazarlığı yaptı. Bir dönem
Gümülcine’de yayınlanan
FİYAKA Dergisinde yazılar
yazdı.

İskeçe Müftülüğü tarafından
yayın hayatına devam eden
KARDELEN dergisinde editörlük
görevini yürütüyor.

İskeçe Müftülüğü Disiplin
Kurulu Başkan Yardımcısı,
İskeçe Müftülüğü Eğitim
Komisyonu Başkanı, İskeçe
Türk Birliği’nde üç dönem
yönetim kurulu üyeliği yapmış
ve son genel kurulda ise
denetim kuruluna seçilmiştir.
Dostluk Eşitlik Barış Partisi eski
MYK üyesi ve İskeçe İl Teşkilatı
yönetim kurulu kurucu üyesi
olarak görev yapan Trampa,
İskeçe Şahin köyü derneği
kurucu üyesidir. 

TÜRKİYE Dışişleri
Bakanlığı, Batı Trakya’da,
vefat eden İskeçe seçilmiş
Müftüsü Ahmet Mete’nin
yerine seçilen Mustafa
Trampa’yı tebrik ederek, Batı
Trakya Türk Azınlığının hak
ve özgürlüklerinin korunması
ve ileri götürülmesine yönelik
yapacağı çalışmalarda
kendisine başarılar diledi.
Dışişleri Bakanı Mevlüt
Çavuşoğlu da Mustafa
Trampa’yı telefonla arayarak
tebrik etti. 

Bakanlıktan yapılan yazılı
açıklamada, Müftü Ahmet
Mete’nin vefatının ardından,
İskeçe’deki soydaşların birlik
ve beraberlik içinde dün (9
Eylül Cuma) yaptıkları
seçimler sonucunda yeni
müftülerini seçtiği bildirildi.

Açıklamada, “Yoğun
katılım sağlandığını
gördüğümüz seçimleri
kazanan yeni İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa’yı tebrik
ediyor, Batı Trakya Türk
Azınlığının (BTTA) hak ve
özgürlüklerinin korunması ve
ileri götürülmesine yönelik
yapacağı çalışmalarda
kendisine başarılar diliyoruz.”
ifadeleri kullanıldı.

Seçimin azınlığın iradesini
yansıtacak şekilde
düzenlenmesi için tüm
baskılara rağmen yoğun
gayret gösteren BTTA

Danışma Kurulu’nun
çabalarının takdirle
karşılandığı açıklamada şu
ifadelere yer verildi:

“Bu vesileyle,
Yunanistan’ın BTTA’nın
Lozan Barış Antlaşması başta
olmak üzere uluslararası
anlaşmalarla ve uluslararası
insan hakları normlarıyla
güvence altına alınan dini
hak ve özgürlüklerine ve bu
çerçevede BTTA’nın iradesine
saygı göstermesini bekliyoruz.
Şimdiye kadar olduğu gibi,

bundan sonra da BTTA’nın
hak ve özgürlüklerinin
takipçisi olmaya devam
edeceğiz.”

ÇAVUŞOĞLU 
TELEFON ETTİ
Türkiye Dışişleri
Bakanlığından yapılan
bilgilendirmeye göre, Bakan
Mevlüt Çavuşoğlu, Müftü
Trampa’yı telefonla arayarak
kutladı.  

Çavuşoğlu, Twitter
hesabından yaptığı
paylaşımda da Trampa’yı
tebrik ederek, “Yunanistan’ın,
Türk azınlığın iradesine saygı
göstermesini bekliyoruz. Tüm
soydaşlarımızın hak ve
özgürlüklerinin her zaman
takipçisi olacağız.” ifadelerini
kullandı.

Türkiye
Dışişleri
Bakanlığından
tebrik

MUSTAFA KAMOMUSTAFA TRAMPA

Atik Camii’nde tören
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Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Murat Ömeroğlu,
yeni seçilen İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa’yı makamında
ziyaret etti.

Başkonsolos Ömeroğlu, Müftü
Trampa’ya yeni görevinde başarı
dileklerinde bulundu.

Ziyaretle ilgili olarak Gümülcine
Başkonsolosluğunun sosyal
medya hesabından yapılan
paylaşımda şu ifadelere yer
verildi: “Soydaşlarımızın oylarıyla
İskeçe Müftüsü seçilerek, bugün
itibariyle görevine başlayan Sn
Mustafa Trampa’yı makamında
ziyaret ederek, tebriklerimizi
ilettik ve yeni görevinde başarılar
diledik.”

Başkonsolos Murat Ömeroğlu’ndan Müftü Trampa’ya ziyaret

Danışma Kurulu:
“Azınlık davasına  
sahip çıkan soydaşları
takdir ediyoruz”

BATI Trakya Türk Azınlığı Danışma Kurulu, İskeçe’de yapılan müftülük
seçim sonuçlarıyla ilgili açıklama yayımladı. Danışma Kurulu’nun
açıklamasında, seçimlere İskeçeli soydaşların yüksek katılımının toplum
içinde müftülük meselesine gösterilen önemi arz ettiği belirtildi. Danışma
Kurulu’nun açıklamasında “Azınlık davasına cesur ve bilinçli bir şekilde
sahip çıkan İskeçeli Müslüman Türklere bu kararlı duruşlarından dolayı

tüm kamuoyu önünde takdir ve şükranlarımızı
sunarız.” ifadelerine yer verildi.  Danışma

Kurulu, ayrıca Yunanistan’dan müftülük
meselesinde atılan yanlış adımların

biran önce düzeltilmesi talebinde
bulundu. 

Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu tarafından

yapılan yazılı açıklama
şöyle: 

“Değerli Batı
Trakya Türk Azınlığı
mensupları, 
Batı Trakya Türk

Azınlığı’nın gasp edilen
hakları için Müftü seçildiği

31 Aralık 2006 tarihinden bu
yana verdiği mücadeleyle

azınlığımızın sembol isimlerinden
biri olarak hatırlayacağımız Faziletli

İskeçe Müftümüz Ahmet Mete’nin 14
Temmuz 2022 tarihinde ebediyete intikal

etmesiyle boşalan Müftülük makamı için
seçimler bugün Cuma namazı saatinde

yapılmıştır. 
Müftü seçimi 83 camide gerçekleştirilmiş olup, bu çerçevede

soydaşlarımızca toplam 7.320 oy kullanılmış ve bu oyları 4.750’sini alan
Mustafa Trampa yeni İskeçe Müftüsü olarak seçilerek, görevine başlamıştır. 

Seçimin sorunsuz bir şekilde gerginliğe yer vermeden geçmesi ve
İskeçeli soydaşlarımızın büyük ilgi ve yüksek katılımı Müftülük
meselesinin toplum için büyük bir önem arzettiğinin açık bir göstergesidir.
Azınlık davasına cesur ve bilinçli bir şekilde sahip çıkan İskeçeli Müslüman
Türklere bu kararlı duruşlarından dolayı tüm kamuoyu önünde takdir ve
şükranlarımızı sunarız. 

Bu vesileyle, ülkemiz Yunanistan yetkililerine, müftülük meselesinde
atılmış olan yanlış adımların biran önce düzeltilmesini, konuya azınlığın
görüş ve taleplerini dikkate alan bir çözüm getirilmesi hususunda bir kez
daha çağrıda bulunuyoruz.”

TÜRKİYE Büyük Millet Meclisi
Başkanı Mustafa Şentop, İskeçe’nin yeni
seçilen müftüsü Mustafa Trampa’yı
telefonla arayarak başarılar diledi.
Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar
(YTB) Başkanı Abdullah Eren de sosyal
medya hesabında yaptığı paylaşımla yeni
müftü Mustafa Trampa’yı tebrik etti.

TBMM Başkanı Mustafa Şentop
konuyla ilgili sosyal medya hesabı
üzerinden de bir paylaşım yaptı. Şentop
paylaşımında şu ifadeleri kullandı: 

“Batı Trakya’daki soydaş Müslüman
Türklerin İskeçe Müftülüğüne seçtikleri
Mustafa Trampa Hocamızı arayarak
tebrik ettim.

Bu zor ve önemli görevde Mustafa
Hocaya Allah’tan yardım ve başarılar
diliyorum. 

Türkiye olarak her zaman
soydaşlarımızın yanında olmaya devam
edeceğiz.”

ABDULLAH EREN
Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar
(YTB) Başkanı Abdullah Eren İskeçe
Müftülüğüne seçilen Mustafa Trampa’yı
tebrik etti.

Sosyal medya hesabı üzerinden
paylaşım yapan YTB Başkanı Eren,
seçimlerde oy kullanan Batı Trakya
Türklerini de tebrik etti.

Abdullah Eren paylaşımında şu
ifadeleri kullandı:

“Her türlü baskıya rağmen Batı
Trakya’da soydaşlarımız iradelerini
sandığa yansıttı.

İskeçe Müftüsü seçilen Mustafa
Trampa Hocamızı da oy kullanan her bir
Batı Trakya Türkünü de tebrik ediyorum.

Her zaman soydaşlarımızın yanında
olmaya devam edeceğiz.”

TBMM Başkanı Mustafa Şentop, İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa’yı telefonla aradı. YTB Başkanı
Abdullah Eren de yeni müftüyü sosyal medya
hesabından yaptığı paylaşımla kutladı. 

Müftü Trampa’yı 
tebrik ettiler

MUSTAFA ŞENTOP

ABDULLAH EREN
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İSKEÇE SİRİZA Milletvekili Hüseyin
Zeybek, Horuzlu mezarlığı ile ilgili olarak
sunduğu soru önergesine Eğitim ve Din
İşleri Bakanlığı tarafından cevap
verildiğini açıkladı. 

Zeybek açıklamasında, “Yetkili
Bakanlığın yanıtında, mezar taşlarının
korunması için güvenli bir alana taşınması
ile ilgili geçici çözüme vurgu yapılırken,
asıl sorun olan mülkiyet statüsü
konusunda sessiz kalınmaktadır.”
ifadelerine yer verdi. 

Hüseyin Zeybek’in konu ile ilgili
açıklaması şöyle: 

“İskeçe’nin Bulustra Belediyesine bağlı
Horozlu yerleşimindeki Müslüman
mezarlığının tamamen yok edilmesi
konulu 4018/18-03-2022 numaralı
sorumuza cevaben, Eğitim ve Din İşleri
Bakanlığı din ayrımı yapmaksızın
mezarlıklara yapılan saygısızlığı önemli
bir konu olarak algıladı. Bu nedenle,
Savcılık makamları, saygısızlık eyleminin
soruşturmasını devraldı. 

Nitekim 1978 tarihli bir Bakanlık kararı
ile terkedilmiş mezarlıkların yeşil alan
olarak kullanılması öngörülmüştür. (md.
16 Fıkra 2 Y.A A5/1210/1978) Eğer

mezarlıklar 20 yılı aşkın bir süredir
kullanılmıyorsa Belediye bu alanı yeşil
alan olarak kullanabilir. Ancak mülkiyet
durumu farklı olan Müslüman
mezarlıklarının Vakıf Heyetlerine ait
olmasıyla ilgili bir farklılık söz konusudur. 

Belediyenin söz konusu mezarlığı yok
etme hamlesi, her şeyden önce mülkiyet
statüsüne meydan okuyarak Vakıf
Heyetini yok saymaktadır. Eşi benzeri
görülmemiş bu saygısızlık eyleminin yanı
sıra, belediye makamının karar verme
süreci bile prosedüre uygun bir şekilde
yapılmamıştır. Belediye meclisinin onayı
dahi alınmadan belediye başkanı bu
insanlık dışı olaya sebep olmuştur. 

Yetkili Bakanlığın yanıtında, mezar
taşlarının korunması için güvenli bir alana
taşınması ile ilgili geçici çözüme vurgu
yapılırken, asıl sorun olan mülkiyet
statüsü konusunda sessiz kalınmaktadır. 

Dolayısıyla bu tarz olaylara tekrar tanık
olmamak için bu soruna daimi çözüm
bulunması gerekmektedir. Aynı zamanda,
yetkili makamlarının davayı hızla
aydınlatacağını ve sorumluların derhal
yargı önüne çıkarılacağını umuyoruz.”

İSKEÇE MÜFTÜ VEKİLİ

Birlik ve Dayanışma Ruhu
Toplum içinde iyilerle kötüler birlikte

yaşar. Bu insanların yaptıkları sadece
kendilerini ilgilendirmez. Yapılan
iyiliklerden başkaları da faydalanır.
Yapılan kötülüklerden de diğer insanlar
da zarar görür. İnsan nasıl sağlıklı ve
düzenli bir kişisel hayata muhtaçsa, aynı
şekilde düzenli bir toplumsal hayata da
muhtaçtır. Bu da toplumsal görevlerin
titizlikle yerine getirilmesi ile mümkün
olur. Cenâb-ı Hakk’ın, içimizde insanları
hayra çağıran, iyiliği emreden ve
kötülüklerden sakındıran bir topluluğun
bulunmasını bizlere emretmesinin
sebebi de budur. Öyle ise ferdi görevler
kadar toplumsal görevlerin de bilinmesi
ve yerine getirilmesi gerekir.  

İşte toplumsal görevlerinden biri de
birlik ve beraberliği korumaktır. Cenâb-ı
Hak Kur’an-ı Kerim’de bu konunun
önemine işaret ederek şöyle
buyurmaktadır.

“Allah’ın dinine sımsıkı sarılın,
birbirinizden ayrılıp dağılmayın” Âl-i
İmran (3), 103

“Allah ve Rasûlüne itaat edin,
birbirinizle çekişmeyin. Sonra içinize
korku düşer ve kuvvetiniz elden gider.
Bir de sabırlı olun. Çünkü Allah
sabredenlerle beraberdir.” Enfâl (8), 48

Toplum düzeni birlik, beraberlikle ve
dayanışma ruhuyla sağlanır. Bazı
organları hasta olan bir insan vücudu
nasıl zayıf ve güçsüz düşerse;
maneviyatın zayıfladığı, birlik ve
beraberlik ruhunun kaybolduğu
toplumlar da öyle güçsüzleşir. Bu da bizi
yok etmek isteyen kötü mihrakların işine
yarar. Bunun için bir milleti yıkmak
isteyenler, önce o milleti meydana
getiren fertler arasına ayrılık tohumları
ekerek onları birbirine düşürmeye
çalışırlar. Birlik ve beraberliklerini
bozarlar. Maddi ve manevi güçlerini
kardeşlerine karşı kullanan ve
düşmanlarını unutanlar kolayca
başkalarına yem olurlar. Bu gerçek
öteden beri bilindiği için, dünyaya
hükmetmiş nice toplumlar, düşmanları
tarafından önce içerden parçalanmış,
sonra tarihten silinivermişlerdir. Cenâb-ı
Hak, yukarıdaki âyet-i kerimede,
Müslümanlara bu değişmez gerçeği
hatırlatmakta ve böyle bir feci sona
uğramamak için Allah’ın ve Peygamberin
emirleri çerçevesinde birlik ve
beraberliğin korunmasını
emretmektedir.

İç karışıklıklar, ayrılık ve kavgalar
Kur’an’da “fitne” olarak adlandırılmış ve
Allah Teâlâ: “Fitne adam öldürmekten
daha kötüdür” (Bakara (2), 217)
buyurmuştur. Peygamberimiz (s.a.s.) de:
“Her kim itaatten çıkar ve toplumdan
ayrılır da sonra bu hal üzere ölürse o, bir
cahiliyet ölümü ile ölmüştür” (Müslim,
imâre, 54) buyurarak birliğin önemine,
bozgunculuğun kötülüğüne dikkatimizi
çekmiştir. Birlik ve beraberliğin yerine
bölücülüğün, ikilik ve fesadın hâkim
olduğu bir toplumda dînî ve ahlâkî
görevlerimizi tam olarak yapmamızın

mümkün olamayacağını unutmamalıyız.
Yine birlik ve beraberlik olmayınca
toplumda başarı da olmaz. Hele hele
bizim gibi farklı din ve kültürün hakim
olduğu çoğunluk bir toplumda
yaşıyorsak, Müslümanlığımızın ve
Türklüğümüzün kaybolmaması için bu
birlik ve beraberliğe çok daha ihtiyacımız
vardır. Küçük menfaatler yüzünden
birbirimize düşersek sadece kendimize
değil, geleceğimizin teminatı olan
çocuklarımıza da en büyük kötülüğü
yapmış oluruz. Birlik ve beraberliğimizi,
sadece lafla değil, Batı Trakya Türk
davası için önümüze çıkan her türlü
mücadelede elimizi taşın altına koyup
gerekeni yapmamız gerekir.

Batı Trakya Müslüman Türk Azınlığı
olarak bizler bugüne kadar dimdik bir
şekilde ayakta kalabildiysek bizim en
büyük silahımız olan bu birlik, beraberlik
ve dayanışma ruhu olmuştur. Eğer
burada sahip olduğumuz milli ve dini
değerlerimizle yaşamak istiyor ve bu
emaneti gelecek nesillere aktarmak
istiyorsak, fitne ve fesada meydan
vermeden bugüne kadar gösterdiğimiz
birlik, beraberlik ve kardeşlik tablosuna
her zamankinden daha fazla sımsıkı
sarılmamız gerekmektedir. Bizim
birliğimiz ve beraberliğimiz aslında bir
olan imanımıza da en güzel bir ispattır. 

İskeçe’de Cuma günü Cuma
namazında büyük bir imtihanı üstün
başarıyla verdiğimizi burada gönül
rahatlığıyla söyleyebilirim. Allah’a hamd
olsun, yeni Müftümüzü seçtik. Rabbim
yar ve yardımcısı olsun. Biz bugüne
kadar olduğu gibi bundan böyle de başta
İskeçe din görevlileri olmak üzere tüm
İskeçe hatta Batı Trakya Müslüman Türk
halkı, Müftümüze sahip çıkacağız, onun
yanında yer alacağız. Bu vesileyle
Müftümüz Mustafa Trampa’yı can-ı
gönülden tebrik eder, üstlendiği manevi
yükü ağır bu şerefli vazifede Allah’tan
üstün muvaffakiyetler dilerim. 14
Temmuz 2022’de kaybettiğimiz merhum
Müftümüz Ahmet Mete’ye, yine 9
Eylül’de 16. ölüm yıl dönümünü
andığımız merhum müftümüz Mehmet
Emin Ağa’ya, Rabbim rahmetiyle
muamele eylesin, makamları âlî,
mekânları cennet olsun. 

Burada yeri gelmişken, değinmeden
geçemeyeceğim. 14 Temmuz 2022 tarihi
itibarıyla yürüttüğüm Müftü Vekilliği
vazifesinde; sükunetin sağlanmasında,
fitne ve fesadın yayılmasının
önlenmesinde bana destek olan başta
Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma Kurulu
Başkanı Gümülcine Faziletli Müftümüz
İbrahim Şerif ve Danışma Kurulu
üyelerine,  Müftülük kurumu ekip
arkadaşlarıma, İskeçe Din Görevlilerine
ve tüm İskeçe Müslüman Türk halkına ve
tüm Batı Trakya Müslüman Türküne
teşekkürü bir borç bilirim. Allah
hepinizden razı olsun. Müftü seçimiyle
sergilediğimiz başarılı tablo gibi, Rabbim
daha nice başarılara ulaştırsın inşallah. 

DİN VE TOPLUM

Ahmet HRALOĞLU

Pasaportların geçerlilik süresi 10 yıla çıkarıldı
VATANDAŞI Koruma

Bakanlığı, 1 Eylül 2022
tarihinden itibaren 10 yıllık
pasaport verilmeye başlandığını
açıkladı.

14 yaş ve üzeri tüm
vatandaşlar için yeni
pasaportlarının kullanım süresi
beş yıldan 10 yıla uzatıldı.

Bakanlık, ilgili mevzuatın
Temmuz ayında mecliste
oylandığını ve 1 Eylül’de
yürürlüğe girdiğini belirterek,
pasaport başvuru ücretlerinin
değişmeyeceğini açıkladı.
Pasaport süresinin 10 yıla
uzatılmasıyla devlet fonunda en
az 55,5 milyon euro tasarruf
sağlaması ve ülkeyi uluslararası
uygulamalarla uyumlu hale
getirmesi bekleniyor. 
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Büyükelçi Özügergin 
“Ta Nea”da makale 
kaleme aldı

Miçotakis: ‘Hayır sayın Erdoğan,
Yunanistan ile kabadayılık yok’

BAŞBAKAN Kiriakos Miçotakis,
Uluslararası Selanik Fuarı’nın
açılışında yaptığı konuşmada Türk –
Yunan ilişkilerine de değindi.
Yunanistan’ın ABD ve Fransa başta
olmak üzere müttefikleri olduğunu
belirten Mİçotakis, ülke olarak
korkmadıklarını ifade etti. Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan’a seslenen Miçotakis,
“Korkmuyoruz. Tek bir kelime
söylüyoruz. Hayır, sayın Erdoğan.
Yunanistan ile kabadayılık yok.” dedi.

Başbakan Miçotakis, “Söz verdik ve
gururlu bir vatanımız var. Ülkemiz
karasularını İyonya’da 12 mile çıkardı.
En önemlileri ABD ve Fransa ile olan
ittifaklarımız, anlaşmalarımız var.
Diplomatik kalkanımız aynı zamanda
ulusal caydırıcılık mızrağıyla birlikte
hareket etmektedir. İlk Rafale uçakları
Yunan göklerinde uçuyor. İlk iki
Bellara fırkateyni Fransa’da inşa

ediliyor.” dedi.
Miçotakis konuşmasına,

“Yunanistan ihlal edilemeyen ve
güvenli sınırlar istiyor. Bu çabaya 3 bin
yeni sınır muhafızı ve liman görevlisi,
32 yeni tekne, Evros’taki çit de dahildir.
Onlar sayesinde Avrupa’ya göçmen
akışı azaldı ve göçmenler insani
koşullarda yaşamaya başladı.
Türkiye’nin provokatif çıkışlarına karşı
yanıtımız uluslararası hukuka
bağlılığımızdır. Komşularımız
dayanaksız iddialarını durdurmalıdır.
Korkmuyoruz. Tek bir kelime
söylüyoruz. Hayır, sayın Erdoğan.
Yunanistan ile kabadayılık yok.”
diyerek devam etti.

Miçotakis konuşmasının önemli
bölümünü ekonomi konularına ayırdı.
Miçotakis, önümüzdeki aylarda
uygulamaya girecek olan vatandaşların
yararlanacağı sekiz maddelik bir
ekonomik destek programı açıkladı. 

TÜRKİYE’nin Atina Büyükelçisi Burak
Özügergin, Ta Nea gazetesinin hafta sonu
“Nea Savvatokiriako” ekine bir makale
kaleme aldı. Yazısında savaşların her
zaman travmatik olduğunu vurgulayan
Büyükelçi Özügergin, Atatürk ile
Venizelos’un el sıkışmasının doğru
zihniyetin mükemmel bir örneği olduğuna
her zaman inandıklarını belirtti.
Özügergin’in, “Bize komşu olduğumuzu
hatırlatmak için savaşlara, depremlere
veya başka felaketlere ihtiyacımız yok.”
ifadesi dikkat çekti. 

Büyükelçi Burak Özügergin, “Doğru
cevapları almak için, doğru soruları
sorun” başlıklı makalesinde özetle şu
görüşlere yer verdi:

“İstesek de istemesek de Türk ve Yunan
halkının kaderi ayrılmaz bir şekilde
bağlantılıdır. Tarih böyle bir kısmet anını
tam 100 yıl önce verdi. 9 Eylül 1922’de
Türk milleti nihayet 10 yıllık bir savaş ve
toprak işgali döngüsünü sona erdirmeyi
başardı.

Savaşlar, kazansanız da kaybetseniz de
travmatik olaylardır. Ulusunuz kaybeden
taraftaysa, sonuçlar açıktır – inkar, öfke,
ezici bir intikam ve revizyon dürtüsü vb.
Bu tür talihsiz durumlarda, nihai kabul ve
gerçeğe yeniden yönlendirme, aslında iç
huzuru sağlamanın anahtarı olabilir.

Ayrıca madalyonun genellikle gözden
kaçan başka bir yüzü daha var.
Kazansanız bile, yas tutmak için birçok
nedeniniz var. Evleriniz ve köylerinizle

birlikte oğullarınızı, kızlarınızı ve güvenlik
duygunuzu kaybettiniz.

Yunan ordusu geri çekilirken Batı
Anadolu’da yüzlerce kasaba ve köyü yerle
bir edenlerin ve şehirlerini yakanların
galip Türk silahlı kuvvetlerinin ta kendisi
olduğu söyleniyor. Bu mantıklı mı? Hayır.
Savaş sonrası Lozan Antlaşması’na göre
bile değil.

İşte bu yüzden Antlaşma, Yunanistan’ı,
ordunun veya idaresinin savaş hukukuna
aykırı eylemlerinin Anadolu’ya verdiği
zararı onarmak zorunda bırakmıştır.

Görüyorsun, doğru soruları
sormazsanız, büyük ihtimalle doğru
cevapları asla bulamayacaksın. Daha da
kötüsü, kendi hatalarınız için başkalarını
suçlamaya devam edeceksiniz.

Atatürk ile Venizelos’un el sıkışmasının
doğru zihniyetin mükemmel bir örneği
olduğuna her zaman inanıyorduk. Bu
tokalaşmayı, milletler arasındaki bilgece,
büyük ve tarihi bir anlayışı yansıtmak için
aldık; bunca yıl süren çatışmalardan ve
birbirimize verdiğimiz onca acıdan sonra,
iki ulus geçmişin ağır yükünü geride
bırakıp geleceğe doğru ilerlemek için zor
ama gerekli bir karar verdi. Umarım bir
hata yapmamışızdır. Ayrıca bize komşu
olduğumuzu hatırlatmak için savaşlara,
depremlere veya başka felaketlere
ihtiyacımız yok.

Yüz yıl önce Türk topraklarında savaş
silahları sustu. Tehdit edici gürültüsü bir
daha asla duyulmasın.”

Büyükelçi Burak Özügergin: “Bize komşu
olduğumuzu hatırlatmak için savaşlara,
depremlere veya başka felaketlere
ihtiyacımız yok.”

İSKOÇYA’daki Balmoral Kalesi’nde
8 Eylül Perşembe günü 96 yaşında
hayatını kaybeden İngiltere tarihinin
“en uzun süre tahtta kalan monarkı”
olan Kraliçe 2. Elizabeth, 70 yıllık görev
süresi boyunca 15 İngiltere başbakanı
gördü.

21 Nisan 1926’da Londra’nın Mayfair
semtinde Bruton Sokağı’ndaki 17
numaralı dairede dünyaya gelen ve 6
Şubat 1952’de babasının ölümü üzerine
kraliçe olan Elizabeth’in tam adı
“Elizabeth Alexandra Mary Windsor”.

Kraliçe Elizabeth, İngiliz
Monarşisinde 70 yıllık
hükümdarlığıyla, “İngiltere tarihinin
en uzun süre tahtta kalan hükümdarı”
unvanına sahip oldu.

Kraliçe, 1952’de tahta çıktığında
Joseph Stalin hala Sovyetler Birliği’nin
lideriydi, ABD Başkanı ise Harry
Truman’dı.

YENİ KRAL 3. CHARLES OLDU
Kraliçe 2. Elizabeth’in oğlu Charles’ın
ülkenin yeni kralı olduğu 10 Eylül
Cumartesi günü Londra’da St. James
Sarayı’nda düzenlenen törenle resmen

duyuruldu.Tarihi Saksonlara kadar
uzanan tören, tarihte ilk kez halkın
görebileceği şekilde yapılırken,
kadınların törene katılmasına ilk kez
izin verildi.

Törende ilan belgelerinin
imzalanmasıyla Charles’ın “Kral 3.
Charles” olarak ülkenin monarkı
olduğu duyurulmuş oldu.

Törende konuşma yapan Kral 3.
Charles, “Sizin ve tüm ulusun, sanırım
tüm dünyanın hepimizin çektiği bu
onarılamaz kayıp karşısındaki acıyı ne
kadar derinden paylaştığınızı
biliyorum.” ifadesini kullandı.

Kral 3. Charles, “Bu büyük mirasın
ve egemenliğin bana intikal eden görev
ve ağır sorumluluklarının derinden
farkındayım. (Kraliçe 2. Elizabeth
tarafından) Anayasal hükümeti
desteklemek için ortaya konan ilham
verici örneği takip etmeye
çalışacağım.” şeklinde konuştu.

İlan metni daha sonra St. James
Sarayı’nın balkonundan da okundu ve
kraliyet bandosu İngiliz milli marşını
“Tanrı Kralı Korusun” ifadesiyle çaldı.

Elizabeth’in yerine
Charles geldi
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İSKEÇE Müftülüğü tarafından
düzenlenen anma töreni
Mehmet Emin Aga’nın İskeçe
Aşağı Mahalle mezarlığındaki
kabri başında gerçekleşti.

Anma töreninde ilk olarak
hafız Fatih Kocaahmet Kur’an-ı
Kerim okudu. Daha sonra duayı
Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Seçilmiş Müftüsü
İbrahim Şerif yaptı.

Törende ilk sözü alan İskeçe
Müftü Vekili Ahmet Hraloğlu,
Mehmet Emin Aga’yı rahmetle
andıklarını belirtti. İskeçe’de
yapılan müftülük seçimine de
değinen Hraloğlu, “Bugün
İskeçeliler olarak ayrıca bir
tarih yazdık. Rabbim bizleri bu
birlik ve beraberlikten hiçbir
zaman ayırmasın. Ben şahsen
Müftü Ahmet Mete’mizin
vefatının ardından aldığım bu
emaneti bugün huzur ve gönül
rahatlığı içinde yeni seçilen
Müftümüz Mustafa Trampa’ya

teslim ettim. Allah kendisine
yeni görevinde güç ve kuvvet
versin.” ifadelerini kullandı.

Mehmet Emin Aga’nın ailesi
adına oğlu ve  Mustafçova eski
Belediye Başkanı Mustafa Aga
bir konuşma yaptı. Aga törene
katılan herkese aile adına
teşekkür etti ve yeni seçilen
İskeçe Müftüsü Mustafa
Trampa’yı tebrik etti.

“HEM İSKEÇE, HEM 
BATI TRAKYA İÇİN 
SEMBOL İSİMDİ”
Törende söz alan yeni İskeçe
Müftüsü Mustafa Trampa,
Mehmet Emin Aga’nın hem
İskeçe hem de Batı Trakya için
sembol bir isim olduğuna
dikkat çekti. Kendilerinin
bugünlere gelmesinde Aga’nın
büyük katkısı olduğunu
söyleyen Müftü Mustafa
Trampa, “Bugün İskeçe’de
tarihi bir gün yaşadık. Halkımız

yoğun bir katılımla yeni
müftüsünü seçti. Rahmetli
Müftümüz Ahmet Mete’den
boşalan müftülük makamı
halkımızın oylarıyla şahsıma
tevdi edildi. Bizler de bundan
sonra birlik ve beraberlik
içinde, sorumluluklarımızın
farkında olarak halkımıza
hizmet etmeye çalışacağız.”

diye konuştu.
Batı Trakya Türk Azınlığı

Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Seçilmiş Müftüsü
İbrahim Şerif, aynı gün içinde
hem hüzün hem de sevinci
yaşadıklarını belirterek,
öncelikle İskeçe halkını büyük
bir katılımla yeni müftülerini
belirlemeleri sebebiyle tebrik

etti. İbrahim Şerif, İskeçe’nin
yeni müftüsü Mustafa Trampa
ile birlik içinde mücadeleye
devam edeceklerini belirtti. 

Merhum Mehmet Emin Aga
hakkındaki duygularını
paylaşan İbrahim Şerif,
“Kendisini hep bir baba gibi
gördüm. O İskeçe’nin abisiydi,
babasıydı, kalesiydi. Kendisinin
vefatından sonra göreve gelen
rahmetli müftümüz Ahmet Mete
ile de birlikte mücadelemizi
sürdürdük. Kendisini ne yazık
ki genç bir yaşta kaybettik.
Allah her iki müftümüze rahmet
eylesin.” ifadelerini kullandı.

Törende son olarak söz alan
Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Murat Ömeroğlu,
Mehmet Emin Aga’nın verdiği
mücadelenin önemine vurgu
yaparak, Allah’tan rahmet
diledi. İskeçe’deki müftülük
seçimine de değinen Murat
Ömeroğlu, “Öncelikle
İskeçelileri tebrik ediyor ve
kutluyorum. İskeçe
Müftülüğünü ve adaylarını da
ayrıca tebrik ediyorum. Yeni
müftümüze de görevinin hayırlı
olmasını diliyorum. Zor bir yol
ama Allah inşallah kuvvet
verecektir.” dedi.

Törene Mustafçova Belediye
Başkanı Rıdvan Delihüseyin ve
muhalefet liste başkanları
Ahmet Kurt, Cemil Kabza ile
Önder Meçoğlu,  İskeçe Türk
Birliği Başkanı Ozan
Ahmetoğlu,  Gümülcine Türk
Gençler Birliği Başkanı Sedat
Hasan, Batı Trakya Azınlığı
Yüksek Tahsilliler Derneği
Başkanı Hüseyin Baltacı, DEB
Partisi Genel Başkan Yardımcısı
Bahri Belço, Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği Asbaşkanı
Hasan Boşnak, Encümenler
Birliği Başkanı Ahmet Kara’nın
yanı sıra azınlık kurum kuruluş
temsilcileri ve soydaşlar katıldı.

Mehmet Emin Aga anıldı
İskeçe eski müftüsü Mehmet
Emin Aga ölümünün 16. yıl
dönümünde kabri başında düzen-
lenen törenle anıldı.

AB, enerji krizini görüştü
AVRUPA Birliği (AB) üyesi ülkeler, AB Komisyonu’na düşük

maliyetli elektrik üreticilerinin gelirlerinin sınırlandırılmasını,
fosil yakıt firmalarından katkı alınmasını, doğal gaza tavan fiyat
uygulanmasını, elektrik talebinin düşürülmesini ve enerji
şirketlerine likidite sağlanmasını içeren yasal düzenleme
hazırlama görevi verdi.

AB üyesi 27 ülkenin enerjiden sorumlu bakanları enerji krizini
görüşmek için Brüksel’de olağanüstü toplantı yaptı.

Toplantı bitiminde açıklamalarda bulunan AB dönem başkanı
Çekya’nın Sanayi ve Ticaret Bakanı Jozef Sikela, üye ülkelerin
enerji krizini acilen çözmek istediğini söyledi.

Sikela, yüksek enerji fiyatlarını bir an önce azaltmak için
çalıştıklarına işaret ederek, “Alınması gereken önlemler
konusunda net bir yön belirlemeyi başardık. Artık tam olarak
hangi yolu izlememiz gerektiğini biliyoruz.” diye konuştu.

Yüksek elektrik ve gaz fiyatlarının enflasyon ve AB ekonomisi
üzerinde baskı oluşturduğunu anımsatan Sikela, bunun Avrupa
şirketlerinin rekabet gücünü zayıflattığını ve sosyal gerilimlere
neden olduğunu ifade etti.

Sikela, “Üye ülkeler olarak Komisyon’un birkaç gün içinde
somut yasa tekliflerini sunmasını beklediğimiz dört ana alan
belirledik.” dedi.

ÜRETİCİLERİN GELİRİNE SINIR VE GAZA TAVAN FİYAT
İlk alanın düşük üretim maliyeti olan elektrik üreticilerinin
gelirlerinin sınırlandırılması ve fosil yakıt şirketlerinden
dayanışma katkısı alınması olduğunu anlatan Sikela, bu katkının
tüketicilerin enerji fiyatlarını düşürmekte kullanılacağını belirtti.

Sikela, ikinci alanın doğal gaza tavan fiyat uygulanması
olduğunu, bu konuda Komisyon’dan acil ve geçici müdahale için
düzenleme teklif etmesini beklediklerini vurguladı.

Enerji bakanlarının, Komisyon’u AB genelinde koordineli
biçimde elektrik talebinin azaltılması için de önlemler sunmaya
çağırdığına işaret eden Sikela, bunun yoğun saatlerde elektrik
üretimindeki baskıyı azaltabileceğini söyledi.

Sikela, son olarak Komisyon’dan enerji piyasasında faaliyet

gösteren firmaların likidite sorunlarına yönelik tedbirleri
hazırlanmasını istediklerini belirtti.

Bu aşamadan sonra AB Komisyonu’nun resmi mevzuatı
hazırlaması ve 13 Eylül’de yapılacak toplantıda bunları kabul
ederek açıklaması bekleniyor.

Rusya-Ukrayna savaşının başlamasıyla birlikte Avrupa’da
enerji fiyatları hızla yükseldi. AB savaş öncesinde doğal gaz
ihtiyacının yüzde 40’ını Rusya’dan sağlıyordu. Rusya, geçen
hafta Avrupa’ya Kuzey Akım boru hattından doğal gaz akışını
süresiz durdurmuştu.

Ayrıca Rusya, gazına tavan fiyat uygulanması halinde
Avrupa’ya sevkiyatı keseceğini açıklamıştı.
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«Έλληνες και Τούρκοι να ξαναγράψουν
τα βιβλία της Ιστορίας χωρίς μύθους»

Η Εμινέ Γεσίμ Μπεντλέκ στο βιβλίο της
«Η ανταλλαγή πληθυσμών του 1923 -
Τραύμα και φαντασιακές κοινότητες σε
Ελλάδα και Τουρκία» (εκδόσεις
Gutenberg, επιστημονική επιμέλεια:
Σπύρος Πλουμίδης) αναζητά μέσα από το
πρίσμα της λογοτεχνίας το κοινό
οθωμανικό παρελθόν Ελλήνων και
Τούρκων της Μικράς Ασίας. 

Η επέτειος της ανταλλαγής των
πληθυσμών το 2023 σημαίνει πολλά για
τις προσφυγικές οικογένειες των δύο
χωρών, που ξέρουν τι είναι να είσαι
πρόσφυγας σε μια ξένη χώρα, την έννοια
της πατρίδας και γνωρίζουν το βάρος της
λαχτάρας για το παρελθόν.

Όπως επισημαίνει στη συζήτησή μας:
“Στόχος μου είναι το βιβλίο να συμβάλει
στη συμφιλίωση Ελλήνων και Τούρκων,
δύο γειτονικών λαών του Αιγαίου που
συγκρούστηκαν κατά το πρώτο τέταρτο
του εικοστού αιώνα”· και να μπορέσει το
αναγνωστικό κοινό να κατανοήσει τις
παγίδες που κρύβει ο ακραίος εθνικισμός.

Πράγματι, δίνει ιδιαίτερη βαρύτητα
στη βιωμένη ιστορία έναντι της
καταγεγραμμένης και αποπειράται να
αποδομήσει την άποψη ότι η ανταλλαγή
των πληθυσμών όχι μόνο δεν αποτέλεσε
επαναπατρισμό αλλά ήταν και μια μορφή
εξορίας. 

Στη συνέντευξη που ακολουθεί μιλά
για το παρελθόν και το μέλλον των
Ελλήνων και των Τούρκων, τη
λογοτεχνία, την ιστορική μνήμη, τη
Μικρασιατική Καταστροφή αλλά και τι
θεωρεί σημαντικό στη ζωή».  

- Φέτος συμπληρώνονται 100 χρόνια
από τη Μικρασιατική Καταστροφή.
Πιστεύετε ότι με αυτή την αφορμή θα
υπάρξουν εξελίξεις στις δύο χώρες; 

Δεν μπορούμε ποτέ να είμαστε πολύ
σίγουροι γι’ αυτό, καθώς η πολιτική
τροφοδοτείται συνεχώς από τις
συγκρούσεις. Η επιβίωση των εθνικών
κρατών εξαρτάται από τις πολιτικές
συγκρούσεις. Η κοινή ιστορία και ο
πολιτισμός Ελλήνων και Τούρκων
μπορούν να βοηθήσουν στη διατήρηση
της ειρήνης καθώς και στην κατανόηση
τους ενός από τον άλλον.

Ωστόσο η δυστυχία και η απώλεια που
έχουν προκαλέσει ο ελληνοτουρκικός
πόλεμος και η Συνθήκη της Λωζάνης
είναι δύσκολο να ξεπεραστούν. Μιλάμε
μόλις για έναν αιώνα πριν, άρα είναι
ακόμα πολύ νωπή στη συλλογική μνήμη,
ενώ την ίδια στιγμή τα μαθήματα της
Ιστορίας στα σχολεία και στα
πανεπιστήμια τρέφονται από τον

εθνικισμό.
Επιπλέον, η αρνητική εικόνα του

άλλου φαίνεται ευρέως στη λογοτεχνία
και τον κινηματογράφο. Τα νεαρά μυαλά
γαλουχούνται με εθνικιστικό τρόπο. Έτσι,
και τα δύο έθνη εξακολουθούν να είναι
πολύ ευαίσθητα όσον αφορά το
πρόσφατο παρελθόν τους. Ξέρετε, για
όσους δεν έχουν γνωρίσει πραγματικά
Τούρκο ή Έλληνα, ο άλλος είναι μέλος
ενός έθνους που πρέπει να μισούν.
Επίσης, γνωρίζουν τον άλλον μόνο μέσω
των ιστορικών βιβλίων και όχι μέσω των
προσωπικών εμπειριών.

Η επέτειος της ανταλλαγής των
πληθυσμών το 2023 σημαίνει πολλά για
τις προσφυγικές οικογένειες των δύο
χωρών, που ξέρουν τι είναι να είσαι
πρόσφυγας σε μια ξένη χώρα, την έννοια
της πατρίδας και γνωρίζουν το βάρος της
λαχτάρας για το παρελθόν.

Έτσι η επέτειος τούς θυμίζει τις
αγωνίες και τις δυσκολίες της ανταλλαγής
πληθυσμών. Ίσως περισσότεροι άνθρωποι
θα θελήσουν να επισκεφτούν την πατρίδα
των προγόνων τους το 2023 για να
θυμηθούν το παρελθόν για το οποίο
έχουν ακούσει να μιλάνε οι παππούδες
τους. Ωστόσο, για τους απλούς
ανθρώπους και στις δύο χώρες η
Συνθήκη της Λωζάνης έχει διαφορετικές
έννοιες και σημασίες.

Για την Τουρκία ήταν μια νίκη γιατί
σηματοδότησε τη γέννηση της τουρκικής
Δημοκρατίας. Για τους Έλληνες ήταν μια
ήττα που έβαλε ταφόπλακα στη Μεγάλη
Ιδέα. Γι’ αυτόν τον λόγο η 100ή επέτειος
έχει διαφορετική σημασία στις δύο
πλευρές του Αιγαίου. Για τους απλούς
Έλληνες και Τούρκους η Συνθήκη της
Λωζάνης θα είναι ένα πρωτοσέλιδο στις
εφημερίδες που την επόμενη μέρα θα
ξεχαστεί γιατί πολύ απλά δεν έχουν την
εμπειρία της εξορίας. Δεν αναγκάστηκαν
να πάρουν μαζί τους ένα σακουλάκι
χώμα ή ένα μπουκάλι νερό από την
πατρίδα.

Επομένως, η επέτειος δεν θα
προκαλέσει τα ίδια συναισθήματα σε έναν
Έλληνα και σε έναν Τούρκο. Πιστεύω
πάντως ότι τα εγγόνια των προσφύγων
μπορούν να παίξουν τον ρόλο του
ειρηνοποιού, καθώς γνωρίζουν πολύ
καλά και τις δύο πλευρές. Επιπρόσθετα,
δεν έχουν αρνητικές εικόνες για τον άλλο,
μόνο καλές αναμνήσεις από την πατρίδα
τους.

- Τι άφησε πίσω της η Συνθήκη της
Λωζάνης του 1923;

Εκατομμύρια τραυματισμένους

ανθρώπους. Δεν ήταν επαναπατρισμός,
όπως πλασαρίστηκε, αλλά μια μορφή
εξορίας. Ο εξόριστος, βέβαια, έχει
πιθανότητα να επιστρέψει, στην
περίπτωση των θυμάτων της Συνθήκης
της Λωζάνης όμως δεν επετράπη η
επιστροφή. Μέχρι τη δεκαετία του 1970
δεν τους επιτρεπόταν καν να
επισκεφθούν την πατρίδα τους. Αυτό
δείχνει ότι οι αρχιτέκτονες της
συνθήκης γνώριζαν πολύ καλά ότι αυτή
η υποχρεωτική μετανάστευση δεν ήταν
επαναπατρισμός.

Έχω λάβει πολλά mails από εγγόνια
των προσφύγων που μου έγραφαν ότι
διάβασαν το βιβλίο μου με δακρυσμένα
μάτια, καθώς διέκριναν την αγωνία των
προγόνων τους που έφυγαν από τη ζωή
έχοντας ένα σακουλάκι χώμα από την
πατρίδα τους κάτω από το μαξιλάρι
τους.

Οι πρόσφυγες δεν ένιωσαν ποτέ σαν
στο σπίτι τους στην Ελλάδα γιατί δεν
θεωρούνταν Έλληνες από τους
ντόπιους. Άλλωστε, δεν είχαν κοινό
παρελθόν. Το μέλλον διαμορφώνεται
μέσα από τις αναμνήσεις του
παρελθόντος. Για να διαμορφώσουμε
το μέλλον μας και στις δύο πλευρές του
Αιγαίου πρέπει να αναζητήσουμε το
κοινό μας παρελθόν και να πάρουμε τα
μαθήματα που πρέπει. Μόνο έτσι θα
έχουμε ένα ευοίωνο μέλλον.

- Ποια είναι η κοινή κληρονομιά που
ενώνει Έλληνες και Τούρκους;

Αυτή είναι η πιο δύσκολη ερώτηση.
Οι γείτονες μοιράζονται τα πάντα, γη,
φαγητό, πολιτισμό, συναισθήματα,
τεχνολογίες, ήρωες και ηρωίδες, ακόμα
και τα ρήγματα που προκαλούν
καταστροφικούς σεισμούς.
Μοιραζόμαστε σχεδόν τα πάντα. Μια
επίσκεψη στα τουρκικά ή στα ελληνικά
μουσεία μπορεί να μας δείξει πόσα
κοινά έχουμε και πόσο πολύ μοιάζουμε
μεταξύ μας. 

- Γράφετε ότι στόχος του βιβλίου σας
είναι να συμβάλει στη συμφιλίωση
Ελλήνων και Τούρκων. Πώς μπορεί να
επιτευχθεί αυτό;

Το βιβλίο μου στόχο έχει να χτίσει
γέφυρες μεταξύ Ελλήνων και Τούρκων.
Ωστόσο, δεν είναι μπεστ-σέλερ και
διαβάζεται από τους ερευνητές της
Συνθήκης της Λωζάνης καθώς και από

τα εγγόνια των προσφύγων, που
γνωρίζουν την κοινή πολιτιστική
κληρονομιά και των δύο εθνών. Ελπίζω,
μετά την ελληνική μετάφραση, να βγει
και η τουρκική.

Δυστυχώς, οι άνθρωποι διαβάζουν
λιγότερο στην ψηφιακή εποχή. Και
αυτοί που διαβάζουν ξέρουν πόσο
μοιάζουμε μεταξύ μας. Δεν έχουν
αρνητική εικόνα για τον «άλλο» και
γνωρίζουν ότι η πολιτική δεν
αντικατοπτρίζει πάντα την
πραγματικότητα.

Είχα σκοπό να προβάλω το θέμα από
μια πολύ διαφορετική οπτική. Το βιβλίο
μου δεν περιλαμβάνει μόνο την επίσημη
ιστορία αλλά και αφηγήσεις αυτοπτών
μαρτύρων για τους πρόσφυγες,
μαρτυρίες, στοιχεία κοινωνιολογίας,
ανθρωπολογίας, Ιστορίας και διεθνών
σχέσεων. Εύκολα μπορεί κάποιος να
βρει κάτι ενδιαφέρον να διαβάσει και
να εμπλουτίσει τις απόψεις του για την
ανταλλαγή πληθυσμών.

Το οικογενειακό μου υπόβαθρο δεν
έχει καμία σχέση με την ανταλλαγή
πληθυσμών. Κατάγομαι από τη
Σανλιούρφα. Γενικά στην Τουρκία η
ανταλλαγή πληθυσμών ενδιαφέρει τα
εγγόνια των προσφύγων. Οι άνθρωποι
είναι περίεργοι να μάθουν για την
οικογενειακή τους καταγωγή και αυτό
είναι κατανοητό. Με ρωτούν πάντοτε
αν κατάγομαι από την Ελλάδα. Ο
καθένας μπορεί να καταπιαστεί με
οποιοδήποτε θέμα, ανεξάρτητα από την
καταγωγή του.

Χάρη σε αυτό το βιβλίο έμαθα πάρα
πολλά και ακόμα περισσότερα για την
εθνοτική ποικιλομορφία της Ελλάδας
και της Τουρκίας. Δεν μπορείτε να
φανταστείτε πόσο με ωφέλησε η έρευνά
μου ως ακαδημαϊκό και ξεναγό. Επίσης,
διαβάζω και γράφω για την ιστορία των
Αρμενίων, των Εβραίων και των
Κούρδων στην Τουρκία.

Η εθνοτική και θρησκευτική
ποικιλομορφία της Τουρκίας πάντα με
ενδιέφερε. Όταν μαθαίνει κάποιος για
τη χώρα και τον πολιτισμό σας,
καταλαβαίνει περισσότερα για την
παγκόσμια ιστορία και τον τρόπο που
οι πολιτισμοί συνδέονται μεταξύ τους
με τον έναν ή τον άλλον τρόπο.

Επιλέγουμε σήμερα να παρουσιάσουμε στη στήλη μας ορισμένα από
τα σημαντικότερα αποσπάσματα της συνέντευξης  που παραχώρησε
στο ηλεκτρονικό περιοδικό LiFo.gr και στο δημοσιογράφο Γιάννη
Πανατζόπουλο, η πρώην επίκουρη καθηγήτρια Αγγλικής Γλώσσας
και Φιλολογίας στο Πανεπιστήμιο Bingöl της Τουρκίας για τις
σχέσεις Ελλάδας – Τουρκίας με αφορμή την κυκλοφορία του βιβλίου
της «Η ανταλλαγή πληθυσμών του 1923 - Τραύμα και φαντασιακές
κοινότητες σε Ελλάδα και Τουρκία».    

Yunanistan, Türkiye sınırını çelik çit ile örüyor

VATANDAŞI Koruma Bakanı Takis
Theodorikakos, Türkiye ile kara
sınırının bulunduğu Meriç bölgesinde
düzensiz göçmenlerin geçişini
engellemek amacıyla örülen 40
kilometre uzunluğundaki çelik çitlere
140 kilometre daha ilave yapılacağını
bildirdi. 

Theodorikakos, Meriç'teki sınır
bölgesini ziyareti sırasında, düzensiz
göçmenlere karşı ülkesinin aldığı
tedbirlere ilişkin açıklamada
bulundu. 

Mevcut 40 kilometrelik çelik çiti,
180 kilometreye çıkaracaklarını
söyleyen Theodorikakos, sınır
bölgesindeki devriye ve gözetim
önlemlerini sıkılaştırmak için 250 yeni
sınır polisi görevlendireceklerini
vurguladı. 

Başbakan Kiriakos Miçotakis'in
başkanlığında 23 Ağustos'ta toplanan
Yunanistan Ulusal Güvenlik Hükümet
Konseyi, Meriç'teki bariyerin Türkiye
sınırının tamamı boyunca uzatılması
kararını almıştı.
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AVRUPA Batı Trakya Türk
Federasyonu (ABTTF)
müftülük sorununu çözüme
kavuşturmak amacıyla
Yunanistan’a Türk azınlıkla
diyalog kurma çağrısında
bulundu. 

ABTTF yayımladığı
açıklamada İskeçe Müftüsü
seçilen Mustafa Trampa’yı
tebrik ederek, müftüye
desteğini dile getirdi.
ABTTF’nin açıklamasında şu
ifadelere yer verildi: “Batı
Trakya Türk toplumu, İskeçe
Müftüsü Ahmet Mete’nin 14
Temmuz 2022’de ebediyete
intikal etmesinin ardından
boşalan müftülük makamı
için antlaşmalardan doğan
hakkını kullanarak 9 Eylül
2022’de cuma namazı
esnasında seçime gitti. 

Avrupa’da yaşayan Batı
Trakya Türklerinin temsilcisi
Avrupa Batı Trakya Türk
Federasyonu (ABTTF) olarak
seçimde oyların çoğunluğunu
alarak İskeçe’nin yeni
müftüsü seçilen Mustafa
Trampa’yı içtenlikle tebrik
eder, hakkıyla yerine
getireceğine inandığımız bu
kutsal görevinde kendisine
üstün başarılar diler,
desteğimizi sunarız.

Bu vesileyle ülkemiz
Yunanistan’ın taraf olduğu
antlaşmaları hiçe sayarak
bugüne kadar müftülük
meselesinde hayata geçirdiği
tek taraflı uygulamaları
ivedilikle düzeltmesi ve Batı
Trakya Türk Toplumu ile
doğrudan diyalog ve istişare
içerisinde meseleye çözüm
getirmesine yönelik çağrımızı
yineliyoruz.”

ABTTF’den
müftülük
sorununun
çözümü
için
diyalog
çağrısı

TRAKYA Kalkınma Komisyonu Başkanı Dora Bakoyanni,
Gümülcine’ye iki günlük ziyaret gerçekleştirdi. Bakoyanni, 8 Eylül
Perşembe günü Doğu Makedonya - Trakya Eyalet Meclisi
salonunda ticaret odaları yöneticileriyle görüştü. Bakoyanni daha
sonra basına açıklamalarda bulundu. 

Dora Bakoyanni bölgedeki açıklamalarında hükümetin bilinen
tezlerini yineledi ve azınlığın gerçek sorunlarına ve çözüm
önerilerine dair somut bir açıklamada bulunmadı. Bakoyanni’nin
ziyareti azınlık kamuoyunda “Bakoyanni yine bilinen tezleri
savundu” yorumlarına neden oldu. 

Trakya Kalkınma Komisyonu’nun bölgenin sorunlarına kalıcı
çözümler bulmak istediğini savunan Bakoyanni, amacın
Trakya’nın bir bütün olarak kalkınmasını sağlamak olduğunu
söyledi. 

Konuşmasında, Batı Trakya’daki azınlığın müftülük gibi bir
sorunu olmadığını iddia eden Bakoyanni, yeni müftü seçimi ve
müftülük yasasının bu konuyla ilgili her şeyi düzenlediğini öne
sürdü. Bölgede resmi ve yasal tek müftünün olduğunu savunan
Bakoyanni, “Resmi işlemleri yapan müftü tek müftüdür. Evlilikleri
tescil eden, resmi işlemleri yapan ve bu yetkilere sahip olan tek
müftü var. Müftü dediğimiz de odur. Birileri başka bir şey istiyorsa
bu devletin resmi işleyişini ilgilendirmez.” ifadelerini kullandı. 

Komisyonun raporunda azınlık eğitiminin seviyesinin
yükseltilmesinin amaçlandığını çok açık bir şekilde not ettiğini
belirten Bakoyanni, iki dilli anaokulları konusunun Trakya
Kalkınma Komisyonu raporunda yer aldığını iddia etti. 

Gümülcine’deki Türk Başkonsolosluğunun müdahalesi olup
olmamasıyla ilgili bir soruyu yanıtlayan Bakoyanni, “Bölgede hiç
bir güç Yunanistan’ın egemenliğini ve birliğini küçümseyemez, bu
konuda açıkça net olmalıyız. O şekilde bir güç yok. Bunun ötesinde
sayın İlhan Ahmet’in şikayetleri çok ciddi. Sayın Ahmet bir
milletvekili olarak azınlığa çok hizmet etti. Benim kendisiyle bizzat
işbirliği yapma şansım oldu. Azınlığın çıkarları için her defasında
verdiği savaşları biliyorum. Şahsi düşüncem, bu tür müdahaleler
azınlığın kendisinden gelmiyor. Trakya’daki azınlık örnek bir
azınlıktır. Aşırı uçların olmaması konusunda da örnek bir
azınlıktır. Bizler, Avrupa Konseyi’nde de olduğumuz için

Avrupa’nın farklı bölgelerinde Müslüman toplumlar arasındaki
aşırı uçları biliyoruz. Buradaki azınlıkta böyle aşırı unsurlar
olmadığı için gurur duymalıyız. Bunun ötesinde bu tür tutum ve
davranışlar Türkiye’nin diplomasisine yardımcı olmuyor. Aynı
zamanda bir diplomatik misyonu da zor durumda bırakıyor.
Halbuki Türkiye’nin diplomatik misyonunun bir deneyimi ve
saygınlığı var.” diye konuştu. 

Pomakça’nın okullarda okutulmasıyla ilgili bir başka soruyu
yanıtlayan Bakoyanni, “Bildiğiniz gibi bu dilin bir yazısı yok. Yazılı
bir dil değil. Bu nedenle de sadece anaokullarında konuşulacak.
Ancak konuşulan ve aynı zamanda yazı dili olan Türkçedir.” dedi. 

Trakya Kalkınma Komisyonu üyesi ve YDP Rodop Milletvekili
Evripidis Stilyanidis de anaokulu eğitimiyle ilgili şunları kaydetti: 

“Eski eğitim bakanı olarak benim görev yaptığım dönemde
azınlık yerleşim birimlerinde çocukların yararına 30 civarında
anaokulu açıldı. Maalesef çocuklarını bu anaokullarına
göndermesinler diye anne babalara yönelik bir baskının olduğunu
tespit ettim. Dolayısıyla anaokulu içinde çocuğun anadilini veya
devletin resmi dilini duyması başka bir tartışma konusu. Çocuğa
evinin yanında olan bir anaokuluna gitmesine müsaade edilmesi
ise başka bir konu. Bunları bir bütün olarak görmemiz gerekir. Biz
diyoruz ki tüm bu önyargıları geride bırakıyoruz. Yeni yapılar inşa
edilmesine yönelik çalışmalar komisyon başkanının da dediği gibi
devam etmeli ki, çocukların yararına yönelik hangi sistemin doğru
olduğunu görelim. Ne devletlerin lehine ne de partilerin lehine. Bu
sadece çocukların lehine olmalı.”

Türk – Yunan ilişkilerine kısaca değinen Trakya Kalkınma
Komisyonu Başkanı Dora Bakoyanni, Yunanistan olarak
Türkiye’nin tehditlerine karşılık vermeyeceklerini söyledi.
Bakoyanni, “Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın tehditlerindeki retorik
tırmanışın eşi benzeri yok. Yunanistan bu retoriği takip
etmeyecektir. Erdoğan gece de, gündüz de gelmeyecek.” diye
konuştu. 

Trakya Kalkınma Komisyonu Başkanı Bakoyanni, Gümülcine
ziyaretinde bölgede bulunan Fener Rum Patriği Vartholomeos’la
da bir görüşme gerçekleştirdi. 

Gümülcine’deki Türk Başkonsolosluğunun müdahalesi olup
olmamasıyla ilgili bir soruyu yanıtlayan Bakoyanni, “Bölgede hiç bir
güç Yunanistan’ın egemenliğini ve birliğini küçümseyemez, bu
konuda açıkça net olmalıyız. O şekilde bir güç yok. Bunun ötesinde
sayın İlhan Ahmet’in şikayetleri çok ciddi.” dedi. 

10 Eylül 2022 GÜN DEM haber 17

Bakoyanni’ye göre
müftülük sorunu yok!

“Yeni Müftü
Mustafa
Trampa’nın
yanındayız”
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Kış yaklaşıyor, odun – pelet cep yakıyor

YAKLAŞAN kış ve dünyada yaşanan enerji
krizi sonrası artan fiyatlar odun ve pelet
piyasasına da yansıdı. Bir çok vatandaşın kışın
ucuz ısınma imkanı olarak gördüğü odun ve
pelet bu kış cep yakacak. 

Geçen yıla göre odun fiyatları en az iki kat
artmış durumda. Şu anda Batı Trakya
piyasasında 1 ton odun fiyatı ortalama 280 – 300
euro arasında. Bir ton pelet fiyatı ise neredeyse
geçen yılın üç katına çıkarak 550 euroya
yükseldi. Fiyatların daha da artması
bekleniliyor. 

Geçen yıl odun fiyatı ton başına 120 – 130 euro
iken bu yıl bu fiyat 280 euroya çıkmış durumda.
Bazı bölgelerde ise ton başına fiyat 300 euroya
kadar yükselebiliyor. 

Odun ve pelet fiyatlarındaki artışın temelde
Rusya ile Ukrayna arasındaki savaşa bağlı
olduğu belirtilirken, söz konusu iki ülkenin en
önemli odun tedarikçilerinden olduğuna dikkat
çekiliyor. Savaşın uzaması halinde odun ve pelet
fiyatlarındaki artışın devam etmesine ise kesin
gözüyle bakılıyor. 

Rusya ve Ukrayna’dan gelen odun ve pelet
yerine Yunanistan pazarının Bulgaristan ve
Romanya’ya yöneldiği belirtildi. Ancak bu iki
ülkeden gelen odunun yetersiz olduğu ifade
edildi. Batı Trakya’da odun – pelet sektöründeki
tüccarların verdiği bilgiye göre, kış aylarında
fiyatlar daha da artacağından kalitesiz odunların
da piyasaya sürülme ihtimali hayli yüksek. Bu
durumda ortaya çıkacak hava kirliliğinin
özellikle büyük şehirlerde halk sağlığı açısından
tehlikeli boyutlara ulaşabileceği kaydedildi. 

VATANDAŞ KARA KARA DÜŞÜNÜYOR!
Vatandaşlar yaklaşan kış öncesinde, enerji krizi
ve yakıtlardaki fahiş artış nedeniyle endişeli. 100
metrekarelik bir ev için kış aylarında yaklaşık 6
ton oduna ihtiyaç olduğu düşünülecek olursa en
az 1.500 euroluk bir maliyet ortaya çıkıyor. Bu da
ülkedeki asgari ücretin iki katı. Yani ortalama
olarak bir aile kışı geçirmek için iki aylık gelirini
yakıta harcamak zorunda kalacak.

Bu arada, dağlık bölgede yaşayan
vatandaşlara yapılan odun yardımlarının geçen
yıllara oranla daha düşük olacağı belirtildi. 

Odun ve pelet fiyatları
geçen yıla kıyasla en
az iki kat artmış
durumda.

AVRUPA’da salgın sonrası yaşanan talepteki artış,
tedarik zincirlerinde büyüyen sorunlar, Ukrayna’da
devam eden savaş ve yükselen enerji ve lojistik
maliyetleri nedeniyle son bir yılda gıda fiyatları endişe
verici boyutlara ulaşırken, iklim krizinin etkileri
nedeniyle gelecek dönemde fiyatların daha da artması
bekleniyor.

Euro Bölgesi’nde, ağustosta yıllık enflasyon enerji
fiyatlarındaki artışın etkisiyle yüzde 9,1 ile kayıtlardaki
en yüksek seviyeye çıkarken, enflasyonun ana
bileşenleri incelendiğinde en yüksek yıllık enflasyonun
yüzde 38,3 ile enerjide, hemen arkasından ise yüzde
10,6 ile gıda, alkol ve tütün ürünlerinde gerçekleşmesi
dikkati çekiyor.

Her ne kadar Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütü
(FAO), küresel gıda fiyatlarının ağustosta bir önceki aya
göre yüzde 1,9 gerilediğini bildirmiş, böylece fiyatlar 5
ay üst üste küresel ölçekte gerilemiş olsa da Avrupa’da
hane halkına gıda fiyatlarının yansımasının gelecek
dönemde giderek artış yönünde olması bekleniyor.

Uzmanlara göre, özellikle son dönemde Avrupa’da
etkisini giderek artıran sert iklim koşullarının ve aşırı
sıcakların gelecek dönemde tarım alanlarından alınacak
toplam mahsulü ciddi seviyede azaltması, bunun da
gelecek dönemde marketlerdeki gıda fiyatlarını daha da
artırarak, yoksul ve dar gelirli kesimi daha da zorlaması
bekleniyor.

Örneğin, Avrupa Birliği (AB) Komisyonu tarafından
bu yılın ağustos ayında hazırlanan “Avrupa’da Kuraklık
2022” raporunda, AB genelinde hasat tahminleri
yaşanan aşırı kuraklık nedeniyle şimdiden son beş yıllık
ortalamaya kıyasla tahıl ve mısır için yüzde 16, soya

fasulyesi için yüzde 15, ayçiçeği için ise yüzde 12 aşağı
çekilmiş durumda.

Avrupa ülkelerinde söz konusu tarımsal üretim
düşüşünün domino etkisi ile diğer gıda ürünlerine
yayılması (et ve süt ürünleri) market raflarında fiyatların
ciddi seviyede artmış olan gıda fiyatları üzerindeki
enflasyon baskısını artırması bekleniyor.

BEKLENTİ YÜKSELİŞ YÖNÜNDE
Avrupa Birliği’nin 27 üyesinin bu yılın temmuz ayında
gıda emtia fiyatları gösterge cetveline bakıldığında, AB
genelinde bazı temel gıda ürünlerindeki yıllık fiyat
artışının küresel fiyat artışı ile kıyaslandığında oldukça
üzerinde olması dikkati çekiyor.

Örneğin, bu yılın temmuz ayı itibarıyla buğdayda
yıllık fiyat artışı 23,7 ile AB’de yüzde 68,5’e kadar
yükseldi. Makarnalık buğday ise yine aynı dönemde
yıllık bazda küresel ölçekte 31,5 artarken, birlik
içerisinde ortalama yıllık yüzde 87,7 artış kaydetti. Mısır
ise dünya genelinde temmuz itibarıyla yıllık bazda
yüzde 9,8 artarken, AB’de ise yıllık yüzde 24,6 yükseldi.

Yine dünya genelinde bu yılın temmuz ayında sığır
eti küresel ölçekte yıllık bazda artışla yüzde 4,6’da
kalırken, AB genelinde 27,8’e kadar yükseldi. Küresel
ölçekte katı yağ fiyatı aynı dönemde yıllık bazda yüzde
24,9 artarken, AB genelinde yıllık bazda yüzde 81,3,
peynir fiyatı ise dünyada yıllık bazda yüzde 23,2
yükselirken AB genelinde yıllık yüzde 43,6 artış
kaydetti.

Avrupa’da gıda fiyatlarındaki 
artış endişe yaratıyor
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YAKA Şirketi, A.P.S. Panthrakikos
futbol takımı ile sponsorluk
anlaşması imzaladı. 

YAKA’dan yapılan açıklamada,
“Kuruluşumuzdan bu yana, yenilikçi
duruşumuzla ispatladığımız
başarımızı, spor dünyası ile
pekiştirmeye hazırız. ‘Tüm şehir, Tek
takım’ ilkesiyle 1963 yılında
Gümülcine’den yola çıkan A.P.S.
Panthrakikos futbol takımı ile
yaptığımız sponsorluk anlaşmasını
sizlerle paylaşmaktan YAKA ailesi
olarak gurur duyuyoruz. Her geçen
gün daha da verimli projelere ve
işbirliklerine imzalar atmaktan ve
bunları sizlerle paylaşmaktan onur
duyuyoruz. Daha nice güzel
anlaşmalara.” ifadeleri yer aldı.

Chelsea'nin yeni
teknik direktörü
Graham Potter
Chelsea, Thomas Tuchel'den
boşalan teknik direktörlük
görevine Graham Potter'ı
getirdi. Brighton'da aktif
hocalık yaparken transfer
edilen İngiliz teknik direktör
ile 5 yıllık sözleşme
imzalandı.
Premier Lig devi Chelsea,
teknik direktörlük görevine
İngiliz hoca Graham Potter'ı
getirdi. Başkent ekibinden
yapılan açıklamada,
Brighton'ı çalıştıran 47
yaşındaki İngiliz teknik
adamla 5 yıllık sözleşme
imzalandığı kaydedildi.
Yaz transfer döneminde 280
milyon euro harcayan
Chelsea, ligde ve Avrupa'da
alınan kötü sonuçların
ardından Alman çalıştırıcı
Thomas Tuchel ile yollarını
ayırmıştı. Teknik direktörlük
kariyerinde Ostersund ve
Swansea City'nin ardından
2019 yılında Brighton'ın
başına geçen Potter, 135
maçta 42 galibiyet, 47
mağlubiyet elde etti.

YAKA, Panthrakikos’a
sponsor oldu

Dünya Kupası ne zaman başlıyor?
BU yıl 22’ncisi düzenlenecek

olan FIFA Dünya Kupası
maçları Katar’da oynanacak. 

Turnuvadaki maçlar, 5 farklı
şehirde ve 8 farklı stadyumda
oynanacak. Dünya Kupası
maçlarına ev sahipliği yapan
sekiz stadyumun en büyüğü
olan 80 bin kapasiteli Lusail
Stadı, 2022 FIFA Dünya Kupası
finaline ev sahipliği yapacak. 

DÜNYA KUPASI NE ZAMAN
BAŞLAYACAK? 
FIFA 2022 Dünya Kupası, 20
Kasım’da yapılacak Katar-
Ekvador maçıyla başlayacak.
Grup maçları, 21 Kasım-2 Aralık
tarihlerinde oynanacak.
Turnuvanın açılış maçında A
Grubu’nda ev sahibi Katar ile
Ekvador karşılaşacak. Dünya
Kupası, 18 Aralık’taki final
maçıyla sahibini bulacak.

DÜNYA KUPASI GRUPLARI
A Grubu: Katar, Ekvador,

Senegal, Hollanda
B Grubu: İngiltere, İran, ABD,

Galler
C Grubu: Arjantin, Suudi

Arabistan, Meksika, Polonya
D Grubu: Fransa, Avustralya,

Danimarka, Tunus
E Grubu: İspanya, Kosta

Rika, Almanya, Japonya
F Grubu: Belçika, Kanada,

Fas, Hırvatistan
G Grubu: Brezilya, Sırbistan,

İsviçre, Kamerun
H Grubu: Portekiz, Gana,

Uruguay, Güney Kore
Şampiyonada, gruplarını ilk

iki sırada tamamlayan takımlar,
adlarını son 16 turuna
yazdıracak.

DÜNYA KUPASI’NDA YARI
OTOMATİK VAR
TEKNOLOJİSİ
KULLANILACAK
FIFA 2022 Dünya Kupası’nda
yarı otomatik ofsayt
teknolojisinin kullanılacağını ve
bu uygulamanın hakemlerin
daha hızlı, daha doğru ve daha
isabetli kararlar almalarına

yardımcı olacağını duyurdu.
FIFA’dan yapılan yazılı

açıklamaya göre yeni teknoloji,
topu izlemek için stadyumun
çatısının altına monte edilmiş
12 özel izleme kamerası ve her
bir oyuncunun saniyede 50 kez
tespit edilecek 29 veri noktasını
kullanarak sahadaki tam
konumlarını hesaplayacak.
Toplanan 29 veri noktası, ofsayt
tespiti yapmak için ilgili tüm
uzuvları izleyecek.

Dünya Kupası maçlarında
kullanılacak topun içine bir
ölçüm birimi sensörü
yerleştirileceği ve topun
ortasına yerleştirilmiş olan bu
sensörün, video operasyon
odasına saniyede 500 kez veri
göndererek, topa vuruş
noktasının çok hassas bir
şekilde algılanmasını
sağlayacak. 

Uzuv ve top izleme verilerini
birleştirerek ve yapay zeka
uygulayacak yeni teknoloji, o
anda ofsayt pozisyonunda olan
bir hücum oyuncusu tarafından
top her alındığında, video
operasyon odasındaki
görevlilere otomatik ofsayt
uyarısı sağlayacak.

Video maçı görevlileri, saha
hakemini bilgilendirmeden
önce, otomatik olarak seçilen
vuruş noktasını ve oyuncuların
uzuvlarının hesaplanan
pozisyonlarına dayalı olarak
otomatik olarak oluşturulan
ofsayt çizgisini manuel olarak
kontrol ederek önerilen kararı
onaylayacak. Bu işlem birkaç
saniye içinde gerçekleşecek ve
ofsayt kararlarının daha hızlı ve
daha doğru alınması
sağlanacak.

Göreviller ve sahadaki
hakem tarafından onaylanacak
kararla ilgili aynı konumsal veri
noktaları, daha sonra
oyuncuların uzuvlarının
pozisyonunu detaylandıran bir
3D animasyona
dönüştürülecek. Bir ofsayt
pozisyonu için en iyi
perspektifleri gösterecek olan
bu 3D animasyon, daha sonra
stadyumdaki dev ekranlarda
gösterilecek ve ayrıca ekran
başındaki tüm seyircileri
mümkün olan en net şekilde
bilgilendirmek için
televizyondan da canlı olarak
gösterilecek.

Saros Körfezi 9. Dağ
Bisikleti Festivali
düzenlendi 
Edirne'nin Keşan ilçesinde
"bisikletli ölümleri dursun"
sloganıyla Saros Körfezi 9.
Dağ Bisikleti Festivali
düzenlendi.
Keşan Belediyesi ve Keşan
Doğa, Çevre ve Kültür
Derneği iş birliğinde
düzenlenen festivalde,
Polonya, Yunanistan,
Bulgaristan ve Türkiye'den
yaklaşık 350 bisikletli
katıldı.
Erikli-Koruklu-Suluca-Çiko
parkurunda doğa şartlarında
pedal çeviren bisikletliler,
Saros Körfezi bölgesinin
güzelliklerine de tanık oldu.

gundem_1084 kopyası.qxp_Layout 1  12.09.2022  18:48  Page 19



Γ Κ Ι Ο Υ Ν Δ Ε Μ
10 Σεπτεμβρὶου 2022                                       Τεύχος: 1084                                                               Τιμή: 1 Ευρώ

“Prim sistemi 2023 yılından
itibaren değişecek”

TRAKYA Tütün Üreticileri
Kooperatifi Başkanı Sinan
Ahmet, bölgedeki tütün üretimi
ve sektördeki sorunlarla ilgili
olarak GÜNDEM’e konuştu. 

Sinan Ahmet kendilerine
ulaşan verilere göre, 2022
yılında bir önceki yıla oranla
tütün üretici sayısında yaklaşık
500 kişilik bir azalma olduğuna
dikkat çekti. Emekliye
ayrılanlar ve yurt dışına göç
edenlerden dolayı üretici
sayısında azalma olduğunu
belirten Sinan Ahmet, tütün
üreticisinin çok ciddi sorunlar
yaşadığını vurguladı. 

Geçen yıl 5 milyon 300 bin
civarında olan üretim
miktarının bu yıl tepe hastalığı
nedeniyle düşeceğini ifade eden
kooperatif başkanı Ahmet,
“Özellikle Kozlukebir ve Şapçı
belediyeleri bölgesinde tepe
hastalığının etkili olduğunu
görüyoruz. Gümülcine ve
Yassıköy bölgelerinde de var
ancak Kozlukebir bölgesi kadar
etkili değil. Tepe hastalığının

etkili olduğu yerlerde bu yıl
üretimin yüzde 30  - 40
oranında azalması bekleniyor.”
dedi. 

Bölgedeki tütün üretiminin
hangi seviyede olduğunu ve
hangi sorunlarla karşı karşıya
olduklarını bakanlıklar ve
yetkili kurumlarda yaptıkları
görüşmeler sırasında
aktardıklarını belirten
kooperatif başkanı, “Bizde
tütüncülük bir aile işletmeciliği
olarak yapılıyor. Ortalama
olarak sahip olduğumuz arazi 11
dönüm. Dezavantajlı bir bölge
olduğumuzu anlattık. Bölgemiz
için farklı bir uygulamanın
olduğunu söyledik. Mesela
tütün ekilen en önemli
bölgelerden biri olan
Katerini’de çok yüksek
miktarda arazi var. Artı araziler
sulanabiliyor. Bizde sulanan
arazi az. Biz bu sorunları ve
aradaki farkı anlatmaya
çalıştık.” diye konuştu. 

Tütün sektöründeki sorunun
tüm bölgeyi ilgilendirdiğini

ifade eden
Trakya Tütün
Üreticileri
Kooperatifi
Başkanı Sinan
Ahmet, “Biz
bölgemizdeki
bütün
yetkililerin
buna
inanmasını ve
ona göre
hareket
etmesini
istiyoruz. Yani
bu sorunun
bütün bölgeyi
ilgilendirdiğini
ve tütüncünün
durumunun
düzelmesi
halinde büyük
ölçüde bölge
ekonomisinin
de
rahatlayacağını
söylüyoruz.

Milletvekili, yerel yönetici,
eyalet başkanı, meclis üyeleri
ve tüm yetkililerin bunu hep bir
ağızdan dile getirmeleri
gerekiyor. Bizim başarmak
istediğimiz bu.” ifadelerine yer
verdi. 

Tütün üreticilerinin satış
döneminde çok dikkatli olması
gerektiğini vurgulayan Sinan
Ahmet, “Tüccarların çıkardığı
söylentilerde fiyatların düşük
olacağı belirtilir. Bu söylentileri
dikkate almamak lazım. Bizimle
istişare etsinler. Simsarlarla
değil. Unutmayın ki simsar
kendi işini yapar. Bizimle gelin

konuşun. Şu anda hala tütün
toplanıyor. Ancak şimdiden
tütün fiyatı çıkmış. Bu bizim
aleyhimize. Buna itibar
etmemek lazım. Üreticinin
tüccarları biraz zorlaması lazım.
Tüccarlar tarafında atılan yeme
tütüncünün hemen düşmemesi
gerekiyor. Teslim ettiği tütüne
bakmayan, kilosunu takip
etmeyen üretici dahi var.
Üreticinin kendi malını,
ürününü takip etmesi şart.
Buna dikkat etmek lazım. Yani
bize de düşen görevler var.”
dedi. 

Prim konusuna da değinen

Sinan Ahmet, yeni tarım
politikası uyarınca prim
sisteminin değişeceğini söyledi.
Üç kalem üzerinden prim
verileceğini kaydeden
kooperatif başkanı şöyle
konuştu: “Prim sisteminin
değişeceği aşikar. 2023’ten
itibaren bu değişikliğin hayata
geçmesini bekliyorum.
Önümüzdeki yıldan itibaren üç
kalem üzerinden prim
verecekler. Birincisi işlenen
tarlalar üzerinden. İkinci olarak
hayvan besicilerinin otlaklarına
verilecek primler ve ağaç ekili
tarlalara prim verilecek. Ürün
ayrımına gitmeden dönüm
başına bazı destekler verilecek.
2022 yılı kasım ayında verilecek
olan primler bugüne kadar
bildiğimiz yöntemle verilecek.
Ancak 2023 yılından itibaren
prim sistemi değişecek. Prim
sisteminin ayrıntılarını 2023
yılında öğrenebileceğiz. Bu
sistem getirilirken, sektör olarak
hassasiyetlerimizin ve
taleplerimizin dikkate
alınmasını bekliyor ve
istiyoruz.” 

Ürün ayrımına gitmeden
dönüm başına bazı destekler
verilecek. 2022 yılı kasım

ayında verilecek olan primler bugüne
kadar  bildiğimiz yöntemle verilecek.
Ancak 2023 yılından itibaren
prim sistemi değişecek. Prim
sisteminin ayrıntılarını 2023
yılında öğrenebileceğiz. “

“
Tütün Üreticileri Kooperatifi
Başkanı Sinan Ahmet 
GÜNDEM’e konuştu.
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